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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT
05 / 2025

ASSISTENTS

Alcalde–president:
JORDAN FARNÓS, JORDI

Regidors i regidores:
ABELLÓ GINER, MARGARITA
ALBERICH BOSCH, SELENE
BEL ALEMANY, LLUÍS
BEL GUERRERO, MARIA DOLORS
BEL HOMEDES, JAUME
BONFILL MORENO, JOAN CARLES
CABALLÉ TUDÓ, MARIA PILAR
CARDONA IBAÑEZ, YOLANDA
GRAU FERRER, VÍCTOR
LLEIXÀ FORTUÑO, MAR
OLOGARAY ARASA, ÒSCAR
PEDRET PIJOAN, ROGER
REHUES GRAU, ANNA
RIPOLL CASTELLÓ, MÒNICA
ROIGÉ PEDROLA, MERITXELL
RUPÉREZ MONREAL, SÒNIA
SOROLLA DURÁN, JORDI
TOMÀS AUDÍ, DOMINGO 
VALLESPÍ CERVETO, JOSÉ FRANCISCO
VIÑA ARIÑO, MARIA JESÚS

Secretari accidental:
GARCIA EGEA, MANUEL

Tortosa, essent les divuit hores del dia tres de març
de dos mil  vint-i-cinc, prèvia convocatòria girada a
l'efecte,  es  reuneixen  en  primera  convocatòria  al
Saló  de  Sessions  de  la  casa  consistorial,  els
membres de l'Excel·lentíssim Ajuntament de Tortosa
que al marge es relacionen, a l’objecte de realitzar
sessió ordinària  sota el següent

ORDRE DEL DIA

I. PART RESOLUTIVA

SECRETARIA

01 – Aprovació, si s'escau, de les següents actes:

• Ordinària 27/2024, de 2 de desembre.
• Extraordinària i urgent 28/2024, de 29 de novembre.
• Extraordinària 29/2024, de 31 de desembre.

GOVERNANÇA MUNICIPAL

02 –  Dictamen de proposta d’acord per a l’exercici de l’acció de personació de l’Ajuntament de Tortosa
com  a  acusació  popular  en  el  procediment  diligències  prèvies  63/2025,  que  se  segueix  en  el  Jutjat
d’Instrucció núm. 2 de Tortosa.

PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

03 – Dictamen de proposta d’acord d’aprovació de l’acta de les operacions de delimitació entre els termes
municipals de Roquetes i Tortosa.
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GESTIÓ DE L’ESPAI PÚBLIC

04 – Dictamen de proposta d’acord d’aprovació inicial del document únic de Protecció Civil (DUPROCIM).

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS 

05 – Proposta del grup municipal Junts per Tortosa–Compromís Municipal (CM) per prioritzar l’ampliació
del Polígon Catalunya Sud i disposar de més sòl industrial per implantar noves indústries a Tortosa. 

06 – Proposta  del  grup  municipal  Candidatura  d’Unitat  Popular  Tortosa–Alternativa  Municipalista
(CUP-AMUNT) per garantir el dret a l’empadronament al municipi de Tortosa i millorar la unitat de SAC.

II. PART NO RESOLUTIVA

07 – Dació de compte dels extractes dels acords adoptats per la Junta de Govern Local i  resolucions
d’Alcaldia:

a) Extractes Junta de Govern Local:

- 01/2025, de 07/01/2025 – ordinària.
- 02/2025, de 13/01/2025 – ordinària.
- 03/2025, de 20/01/2025 – ordinària.
- 04/2025, de 27/01/2025 – ordinària.
- 05/2025, de 28/01/2025 – extraordinària i urgent.
- 06/2025, de 03/02/2025 – ordinària.
- 07/2025, de 10/02/2025 – ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 4145/2024 a la 4338/2024.
- De la 1/2025 a la 277/2025.

08 – Informes de l’Alcaldia. 

09 – Control dels òrgans de la corporació:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

El president declara oberta la sessió i procedeix a tractar els punts inclosos a l'ordre del dia:

I. PART RESOLUTIVA

SECRETARIA

01 - APROVACIÓ, SI S'ESCAU, DE LES SEGÜENTS ACTES:

• Ordinària 27/2024, de 2 de desembre.
• Extraordinària i urgent 28/2024, de 29 de novembre.
• Extraordinària 29/2024, de 31 de desembre.

*-*-*

El consistori,  per unanimitat de tots els membres presents a la sessió,  acorda aprovar-les i  ordenar la
transcripció al llibre d’actes. 
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GOVERNANÇA MUNICIPAL

02 – DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD PER A L’EXERCICI DE L’ACCIÓ DE PERSONACIÓ DE L’AJUNTAMENT
DE TORTOSA COM A ACUSACIÓ POPULAR EN EL PROCEDIMENT DILIGÈNCIES PRÈVIES 63/2025, QUE SE
SEGUEIX EN EL JUTJAT D’INSTRUCCIÓ NÚM. 2 DE TORTOSA.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Vist el procediment instruït per adoptar l'acord d'exercir l'acció consistent en la personació de l'Ajuntament
de Tortosa com a acusació popular en el  procediment Diligències Prèvies 63/2025, que se segueix en el
Jutjat d’Instrucció núm. 2 de Tortosa, exp. 2025-SEC-C0199-000003.

Vist l’informe del secretari accidental d'aquest Ajuntament emès en data 24 de febrer de 2025.

Considerant l'oportunitat i la conveniència d'adoptar el corresponent acord per exercir l'acció descrita.

Resultant aplicable el que disposa l'article 22.2.j) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases
de règim local, a l'article 53.1.k) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, a l'article 54.3 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de
18 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local, així
com a l'article 221.1 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.

D’acord amb els antecedents i fonaments de dret indicats.

De conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de Governança Municipal, emès en sessió de
22 de gener de 2025.

Al Ple d’aquest Ajuntament es proposa adoptar els següents ACORDS:

Primer.- Aprovar l'exercici de l'acció de personació de l'Ajuntament de Tortosa com a acusació popular en el
procediment Diligències Prèvies 63/2025, que se segueix en el Jutjat d’Instrucció núm. 2 de Tortosa pels
motius i fonaments obrants a l'expedient, i que es tenen aquí per reproduïts amb caràcter general.

Segon.-  Autoritzar l'alcalde, com a representant d'aquest Ajuntament, a exercir l'acusació popular.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem al segon punt, en este cas de governança municipal, dictamen de proposta d'acord per a l'exercici
de l'acció de personació de l'Ajuntament de Tortosa, com a acusació popular en el procediment diligències
prèvies 63/2025, que se segueix en el Jutjat d'Instrucció número 2 de Tortosa. Este era un compromís per
part del govern municipal, que en funció d'aquells casos de multireincidència que s'anessen produint a la
nostra ciutat, i sempre segons els criteris policials, poguéssim presentar-nos com a personació i, per tant,
el punt que portem a votació és este. Entenc que hi ha torns de paraula i, per tant, té la paraula la portaveu
de la CUP, en este cas.”

Intervenció de la Sra. Alberich

“Gràcies, alcalde, regidors, regidores. Avui, la CUP tornarem a votar en contra i mostrem el nostre rebuig a
esta a mesura populista i sense cap tipus de sentit. Es tracta d'una mesura sense cap mena de recorregut i
que és un exemple de com l'agenda política de la ultradreta s'està imposant a les institucions sense que
sigui necessari que guanyin les eleccions. La lògica que s'amaga darrere d'este tipus de mesura és la idea
que cal més mà dura sobre aquells sectors de la població que es consideren indesitjables i causants de
tots  els  mals.  I  este  govern,  que es  diu  progressista,  està  contribuint  al  fet  que este  missatge  cali  i
solament cal que vegin qui són els seus aliats en este plenari i qui celebra esta mesura. Crec que això els
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hauria de fer reflexionar i abandonar este camí que els porta a conjurar aliances molt perverses. I aquí tots
sabem per què han decidit tirar per este camí, per càlcul electoral, i no pas perquè creguin que és una
mesura que pugui contribuir a la millora de la seguretat ciutadana. I el problema de tot això és que ni
vostès,  i,  m'atreveixo a dir,  que ni  tan sols  Junts per  Tortosa recollirà  el  rèdit  electoral  del  fet  que el
programa polític i les idees de la ultradreta vagin calant a les institucions i en el sentit comú de la població.
Qui recollirà el rèdit de tot això serà la marca original i vostès carregaran a les espatlles haver contribuït a
aquesta derrota.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Per tant, entenc que no hi ha cap altra intervenció de cap altre grup municipal. Entenc, per tant, que
s'aprova.” 

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb vint vots a
favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als
membres de la corporació dels grups municipals de JUNTS (10), MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3); i un vot en
contra corresponent al membre de la corporació del grup municipal de CUP–AMUNT (1).

PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

03 –  DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ DE L’ACTA DE LES OPERACIONS DE DELIMITACIÓ
ENTRE ELS TERMES MUNICIPALS DE ROQUETES I TORTOSA.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

“En  data  27  de  juny  de  2024,  reunits  a  la  seu  de  l’Ajuntament  de  Roquetes,  el  tècnic  designat
conjuntament  per  la  Direcció  General  d’Administració  Local  i  per  l’Institut  Cartogràfic  i  Geològic  de
Catalunya, en representació de la Generalitat de Catalunya, i el personal electe i funcionaris designats per
l’Ajuntament  de  Tortosa  i  l’Ajuntament  de  Roquetes,  així  com  el  president  de  l’EMD  de  Jesús,  van
manifestar la seva conformitat amb l’acta de les operacions de delimitació entre els termes municipals de
Roquetes i Tortosa realitzades d’acord amb el document “Replantejament de la línia de delimitació entre
els termes municipals de Roquetes i Tortosa, Fites F-1 a F-7 (Sector 1) i Fites F-1 a F-20 (Sector 2)” elaborat
per la mateixa Direcció General d’Administració Local i per l’Institut Cartogràfic i Geològic de Catalunya. 

Havent-se donat per  part de tots els assistents la conformitat amb el  contingut de l’acta amb la seva
formalització.

Vist l’informe favorable emès en data 24 de gener de 2025 per l’arquitecta municipal i cap del planificació
del Territori d’aquest Ajuntament, i l’informe emès pel Secretari Accidental de la Corporació de data 5 de
febrer de 2025.

D’acord amb el que disposen els articles 33.4 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel qual es regula
la  constitució  i  la  demarcació  territorial  dels  municipis,  de  les  entitats  descentralitzades  i  de  les
mancomunitats de Catalunya, i l’article 47.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de
règim local.

Dictaminada favorablement la present proposta en la sessió de la Comissió Informativa de planificació al
territori celebrada en data 24 de febrer del 2025.

Al Ple de l’Ajuntament es proposa l’adopció del següent ACORD:

Primer.-  Aprovar  l’acta  de  les  operacions  realitzades  de  delimitació  entre  els  termes  municipals  de
Roquetes i  Tortosa  signada pels  representants  de l’Ajuntament de Tortosa,  l’Ajuntament  de Roquetes,
l’EMD de Jesús, i la Direcció General d’Administració Local i l’Institut Cartogràfic i Geològic de la Generalitat
de Catalunya, el contingut de la qual s’annexa al present acord.
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Segon.-  Notificar el present acord a l’Ajuntament de Roquetes, a l’EMD de Jesús, a la Direcció General
d’Administració Local i al Institut Cartogràfic i Geològic de la Generalitat de Catalunya, als efectes adients. ”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

GESTIÓ DE L’ESPAI PÚBLIC

04 – DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ INICIAL DEL DOCUMENT ÚNIC DE PROTECCIÓ CIVIL
(DUPROCIM).

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

“Identificació de l’expedient:  2025-POL-P401-000001

Assumpte:  Proposta d'aprovació Inicial  del  Document Únic  de Protecció Civil  Municipal  del  municipi  de
Tortosa (DUPROCIM) de Tortosa.

Antecedents

Primer.- Atès que el municipi de Tortosa, ostenta les competències que en matèria de seguretat i protecció
civil li atorga la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local i la Llei 8/1987, de 15
d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya. 

Segon  Vist  el  Document  Únic  de  Protecció  Civil  de  Tortosa  reproduït  al  següent  Link:
https://f.tortosa.cat:444/filr/public-link/file-download/8a8a8a85934620be01944a8c6c4805f1/412/14
54954862750609781/1736415452duprocim-prv.zip que s'adjunta a aquest expedient. 

Tercer.  Vist l'informe emès per l'Inspector de la Policia local sobre el Document Únic de Protecció Civil
Municipal del municipi de Tortosa (DUPROCIM) de Tortosa que es reprodueix a continuació:

INFORME SOBRE L'APROVACIÓ  DEL DOCUMENT ÚNIC DE PROTECCIÓ CIVIL MUNICIPAL DEL 
MUNICIPI DE TORTOSA 

ANTECEDENTS

1.  En  data  15  de  novembre  de  2022  es  va  adjudicar  mitjançant  Decret  4244/2022 la
redacció del  Document Ünic  de Protecció Civil  Municipal  (DUPROCIM) al  contractista Jordi
Valero Pujol amb NIF 40930906Z. 

2, Que en data 09 de gener de 2025 el sotasignat ha rebut per part del Senyor Jordi Valero
Pujol la redacció final del document desprès que aquest passés diferents revisions per part
dels Serveis Territorials del Departament d'Interior de la Generalitat de Catalunya.

3. Que el document final es troba recollit al següent Link: https://f.tortosa.cat:444/filr/public-
link/file-download/8a8a8a85934620be01944a8c6c4805f1/412/1454954862750609781
/1736415452duprocim-prv.zip. Que s'adjunta copia al present informe. 

4.  Vist  el  Document  Únic  de  Protecció  Civil  Municipal  (DUPROCIM)  lliurat  es  procedeix  a
analitzar ,  el  contingut i  l’estructura del DUPROCIM, per tal  de comprovar si  s’adequa als
paràmetres tipificats a la normativa vigent.

FONAMENTS DE DRET

1. Marc legal.

La Llei 4/1997, de 20 de maig, de protecció civil de Catalunya, estableix que els plans que
els municipis han d’elaborar en funció de la seva població, del règim especial turístic i dels

-  Pàg. 5 / 46 -           MGE / erc



riscos que els afecten, i entre d’altres conceptes, indicant, alhora, l’obligació de disposar d’un
únic pla municipal que coordini i unifiqui totes les actuacions derivades dels diferents riscos. 

El Document únic de protecció civil municipal (DUPROCIM) és el document que estableix el
marc orgànic i  funcional previst  per un municipi, amb l’objecte de prevenir i  controlar els
riscos sobre les persones i els béns, i donar resposta adequada a les possibles situacions
d’emergència que puguin esdevenir al municipi de Tortosa.

2.  Forma i  contingut  del  Document  únic  de protecció  civil  municipal  de  l’Ajuntament  de
Tortosa.

El contingut, forma i estructura d’aquest tipus de plans ve definit per la normativa legal i
reglamentària vigent. En particular, la redacció del DUPROCIM presentat s’ha adequa a allò
establert a la Llei de  Llei de protecció civil, segons la qual:

“Els  plans  de  protecció  civil  han  d'ésser  elaborats  segons  una  estructura  de  contingut
homogènia, als efectes de llur integració, la qual ha d'incloure, com a mínim, informació i
previsions sobre:

a) Les característiques del territori, de la població i dels béns d'interès  cultural, natural o
social rellevant afectats pel pla.
b) L'anàlisi dels riscs presents.
c) Les actuacions per a afrontar els riscs existents, distingint entre mesures de prevenció i
actuacions en cas d'emergències.
d) El comitè d'emergència, integrat pel director o directora del pla, que ha d'ésser, llevat dels
plans d'autoprotecció,  l'autoritat  corresponent de protecció civil,  pel consell  assessor i  pel
gabinet d'informació.
e) Els serveis operatius, que s'organitzen, com a mínim, en els grups d'intervenció, d'ordre,
sanitari  i  logístic,  i  l'estructura  de  coordinació,  les  comunicacions,  el  comandament  i  el
control.
f) Els mitjans i els recursos disponibles per a afrontar les emergències, i el procediment de
mobilització, que en tot cas ha de donar preferència als recursos de titularitat pública. 
g)  Les  infraestructures  operatives,  que han  d'incloure,  com a  mínim,  un  centre  receptor
d'alarmes, un centre de coordinació operativa i els centres de comandament avançat.
h)  Els  nivells  d'aplicació  del  pla,  que  s'han  de  correspondre  amb  situacions  d'alarma  i
d'emergència, amb les mesures associades a cada un dels nivells.
i) El procediment d'activació del pla.
j) Els procediments de relació i d'integració respecte als plans de rangs superior i inferior.
k) Les mesures d'informació i de protecció de la població.
l) Les mesures de rehabilitació urgent dels serveis essencials.
m) El programa d'implantació i de simulacres.
n) El programa de treball per al manteniment, l'actualització i la revisió del pla.

Que el document presentat compleix amb l'Annex del Decret 155/2014, de 25 de novembre,
segons el qual s’estableix l’estructura del contingut mínim del Document únic de protecció
civil municipal, sobre la base dels 7 documents següents:

Document 1: Generalitats i organització municipal.
Document 2: Anàlisi del risc.
Document 3: Vulnerabilitat municipal.
Document 4: Procediments operatius per risc.
Document 5: Fitxes d’actuació.
Document 6: Directori telefònic i catàleg de mitjans i recursos.
Document 7: Cartografia específica (per a cada risc).

CONCLUSIONS

1. Que s'ha comprovat que el Document únic de protecció municipal que obra en l’expedient,
s’adequa a l’estructura marcada per la llei i el reglament esmentats i es dona compliment als
criteris d’homogeneïtat i integració previstos a la llei de protecció civil, ja que està format pels
7 documents mínims tipificats en la normativa (respectant, inclús, la redacció dels títols de
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cada un d’ells) i s’incorporen els annexos pertinents , respectant, el contingut mínim previst a
la normativa.

2. Per  tot  l’exposat,  i  en tant  que comprovada l’adequació de l’estructura i  contingut  del
Document únic de protecció civil municipal del Municipi de Tortosa als paràmetres i criteris
d’homogeneïtat i integració descrits a la Llei 4/1997, de 20 de maig, així com a l’estructura
tipificada en el Decret 155/2014, de 25 de novembre, pel qual s'aprova el contingut mínim
per  a  l'elaboració  i  l'homologació  dels  plans de protecció  civil  municipals  i  s'estableix  el
procediment per a la seva tramitació conjunta el sotasignat, informa favorablement sobre la
idoneïtat del document DUPROCIM presentat, i  en conseqüència, sobre la continuació del
procediment  previst  per  l’aprovació  del  Document  únic  de  Protecció  Civil  municipal
(DUPROCIM).”

3. Per tot això es demana al Ple, prèvia remissió a la Comissió informativa de l'espai públic
l’adopció dels següents acords: 

Primer.- Aprovar inicialment el Document Únic de Protecció Civil Municipal del municipi de
Tortosa (DUPROCIM) que reuneix els plans obligats pel municipi per als riscos en ell reflectits.

Segon.-  Sotmetre l’acord d’aprovació al tràmit d’informació pública pel termini de 30 dies
hàbils, mitjançant anunci al BOPT, al DOGC i al tauler d'edictes electrònic de la de la seu
electrònica de l'ajuntament per a la formulació de reclamacions i al·legacions. En el supòsit
de  no  presentar-se  cap  reclamació  ni  al·legació,  l’acord  d’aprovació  inicial  esdevindrà
definitiva sense necessitat d’acord exprés.

Tercer.- En virtut del que estableix l’article 8.1 m) de la Llei 19/2014, del 29 de desembre, de
transparència, accés a la informació pública i bon govern, publicar al Portal de l'Ajuntament
Tortosa  (DUPROCIM)  en  les  diferents  fases  de  tramitació  (aprovació  inicial,  informació
pública, aprovació definitiva per part del Ple de l’Ajuntament i homologació per part de la
Comissió de Protecció Civil de Catalunya.

Quart - Trametre a la Comissió de Protecció Civil de Catalunya el Document Únic Protecció
Civil Municipal (DUPROCIM) de Tortosa a aprovat, per a la seva homologació, d’acord amb el
que disposa l’art. 4.2 del citat Decret 155/2014, de 25 de novembre.

Tortosa, a la data de signatura d’aquest document.

Jesús Fernández. Inspector
Cap de la Policia Local de Tortosa. . .

Quart. Vist l’informe jurídic favorable de 20 febrer de 2025 de la Secretaria Municipal.

Cinquè. Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Gestió de l’Espai Públic reunida el 25 de
febrer de 2025. 

Atès el que s’ha exposat, proposo l’adopció dels següents acords al Ple municipal:

ACORDS  

Primer.-  Aprovar  inicialment  el  Document  Únic  de  Protecció  Civil  Municipal  del  municipi  de  Tortosa
(DUPROCIM) que reuneix els plans obligats pel municipi per als riscos en ell reflectits.

Segon.- Sotmetre l’acord d’aprovació al tràmit d’informació pública pel termini de 30 dies hàbils, mitjançant
anunci al BOPT, al DOGC i al tauler d'edictes electrònic de la de la seu electrònica de l'ajuntament per a la
formulació de reclamacions i al·legacions. En el supòsit de no presentar-se cap reclamació ni al·legació,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà definitiu sense necessitat d’acord exprés.

Tercer.-  En  virtut  del  que  estableix  l’article  8.1  m)  de  la  Llei  19/2014,  del  29  de  desembre,  de
transparència,  accés  a  la  informació  pública  i  bon  govern,  publicar  al  Portal  de  l'Ajuntament  Tortosa
(DUPROCIM) en les diferents fases de tramitació (aprovació inicial, informació pública, aprovació definitiva
per part del Ple de l’Ajuntament i homologació per part de la Comissió de Protecció Civil de Catalunya.

-  Pàg. 7 / 46 -           MGE / erc



Quart..- Trametre a la Comissió de Protecció Civil de Catalunya el Document Únic Protecció Civil Municipal
(DUPROCIM) de Tortosa a aprovat, per a la seva homologació, d’acord amb el que disposa l’art. 4.2 del citat
Decret 155/2014, de 25 de novembre.”

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“I passem ara al punt número 4. En este cas, dins de l'àmbit de la gestió de l'espai públic, dictamen de
proposta d'acord d'aprovació inicial del document únic de Protecció Civil, en este cas el DUPROCIM, té la
paraula, en este cas, el regidor de Seguretat, el senyor Francesc Vallespí, per presentar breument este
document.”

Intervenció del Sr. Vallespí

“Gràcies,  alcalde.  L'article  132.1  de l'Estatut  d'Autonomia  atribueix  a  la  Generalitat  les  competències
exclusives en matèria de protecció civil. Tots els municipis amb més de 20.000 habitants, i alguns altres
amb algunes consideracions especials, han d'elaborar i aprovar plans bàsics d'emergència municipal que
són potestatius a la resta dels municipis.  El  25 de novembre del 2014, el president de la Generalitat
deroga el decret 210/1999 i s'aprova l'estructura del contingut per a l'elaboració i homologació dels plans
de protecció civil  municipals mitjançant el Document Únic de Protecció Civil  Municipal, conegut com el
DUPROCIM.

Per  tant,  Tortosa  ostenta  les  competències  en  matèria  de  seguretat  i  protecció  civil  que  el  decret
155/2014 li confereix i, a més, li exigeix. Aquest DUPROCIM determina la planificació de la protecció civil
en l'àmbit del municipi i dels seus pobles, i inclou tots els riscos especials que poden afectar-nos, com
incendi forestal, inundacions, nevades, químic, sísmic, químic en el transport, pandèmies i/o ventades. I
també  riscos  específics:  incendi  en  determinats  sectors:  Ports,  Ranxero,  Fullola,  Mig  camí,  Bítem  o
Barrancs, inundació, nevada, químic a l’entorn de l’Ercross o Transcat per accidents amb vessaments a les
C-42 o a l'AP-7. Aprovat en Comissió d'Espai  Públic el  passat 25 el  dia febrer,  seguint l'oficialitat  que
requereix,  es presenta al  plenari  per  si  escau aprovar-ho, després dels corresponents dies d'exposició
pública, donar-lo com a efectiu a tots els efectes a la nostra ciutat i els seus pobles.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt  bé,  moltes  gràcies  senyor  Vallespí.  Entenc  que  també  aprovem  aquesta  aprovació  inicial  del
Document Únic de Protecció Civil, DUPROCIM, tal com marca la normativa vigent.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS 

05 – PROPOSTA  DEL  GRUP  MUNICIPAL  JUNTS  PER  TORTOSA–COMPROMÍS  MUNICIPAL  (CM)  PER
PRIORITZAR  L’AMPLIACIÓ  DEL  POLÍGON  CATALUNYA  SUD  I  DISPOSAR  DE  MÉS  SÒL  INDUSTRIAL  PER
IMPLANTAR NOVES INDÚSTRIES A TORTOSA. 

Se sotmet a debat del Ple la següent proposta subscrita pel Grup Municipal Junts per Tortosa – Compromís
Municipal: 

“El polígon Catalunya Sud és un actiu essencial per al desenvolupament econòmic de les Terres de l’Ebre,
especialment de la comarca del Baix Ebre, i  evidentment de Tortosa, sent el  principal actiu del nostre
municipi  per atreure empreses i generar llocs de treball.  El  fet de disposar de sòl industrial  al polígon
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Catalunya Sud ha permès que indústries i empreses rellevants hagin decidit implantar la seua activitat a
Tortosa i esta dinàmica ha de continuar per seguir generant llocs de treball al municipi. 

El fet de comptar amb sòl industrial al polígon Catalunya Sud ha fet possible que, entre altres indústries,
l’estiu del 2021 la multinacional agroalimentària Florette apostés per Tortosa i comencés a produir a la
planta que va construir a Tortosa en uns terrenys de 64.000 metres quadrats, amb una inversió de més de
13 MEUR. I va seguir apostant pel nostre municipi al 2022 amb una nova ampliació i una inversió de prop
d’1 MEUR. 

Així mateix, l’empresa austríaca Kronospan, dedicada a la fabricació de taulers d’aglomerat per al sector
del moble, iniciava la seua activitat a Tortosa el març del 2023, després de construir una planta amb una
inversió de 380 MEUR en un terreny de 250.000 metres quadrats, generant 190 llocs de treball directes i
prop de 1.500 d’indirectes al territori. A més, Kronospan es comprometia, l’any 2023, a ampliar la seua
fàbrica, amb una nova inversió de 150 MEUR, si es feia arribar el ramal ferroviari al polígon i si també
s'incrementava el sòl industrial amb l’ampliació del polígon. 

També  la  multinacional  catalana  Lucta,  dedicada  a  la  creació  de  fragàncies  i  aromes  alimentaris,
anunciava el mes de febrer del 2023 la compra de 18.000 metres quadrats de terreny per implantar-se a
Tortosa, al polígon Catalunya Sud, amb una inversió superior als 25 MEUR. 

L’arribada d’estes noves empreses al polígon Catalunya Sud, que va ser possible gràcies al treball discret i
constant del govern de Junts per Tortosa, ha esgotat pràcticament el sòl disponible. Unes implantacions
que han generat prop de 350 llocs de treball directes i més de 1.600 d’indirectes, amb un impacte molt
positiu sobre l’economia tortosina que es va veure reflectit en els indicadors d’ocupació: el passat mandat
l’atur es va veure reduït en un 11,62% i les afiliacions a la seguretat social van créixer en un 19,72%,
situant-se en les millors dades dels darrers anys. 

Per tal que Tortosa pugui seguir creixent i  generant oportunitats era i és necessari impulsar i  executar
l’ampliació del polígon Catalunya Sud. És per això que el passat mandat des de l'Ajuntament de Tortosa es
va treballar amb el Govern de la Generalitat de Catalunya per iniciar els tràmits per fer possible l’ampliació
del polígon Catalunya Sud de forma imminent i que fos una de les prioritats del departament de Territori, ja
que era i és necessària esta ampliació per seguir generant oportunitats a Tortosa.

El 30 de març de 2023 el Govern de la Generalitat va anunciar la redacció d’un Pla director urbanístic
d’activitat  econòmica  (PDUAE)  per  reordenar  i  potenciar  l’àmbit  industrial  Catalunya  Sud,  situat  entre
Tortosa i l’Aldea, amb l’objectiu d’ordenar 675 noves hectàrees d’activitat econòmica i logística. De fet, el
Pla territorial de les Terres de l’Ebre ja dibuixava una gran àrea industrial i logística en esta zona, que no
s’ha arribat a desenvolupar del tot, amb accés a la xarxa ferroviària existent mitjançant la construcció d’un
ramal i una estació intermodal de mercaderies.

Per tant, l’àmbit de 675 hectàrees que ara abastarà el PDUAE va més enllà de la superfície actual del
polígon Catalunya Sud i s’estén a sòls urbanitzables propers encara no desenvolupats però previstos pel
Pla Territorial. A més, este Pla director té també com a objectius efectuar la reserva de sòl necessària per
poder  construir  el  ramal  ferroviari  d’accés  directe  al  polígon,  així  com  una  terminal  intermodal  de
mercaderies, dos fites que ens permetran ser més competitius i atraure noves implantacions econòmiques
a Tortosa. De no fer-se estes infraestructures, es posarien en risc inversions privades importants per al
territori,  com l’ampliació de Kronospan, que ha de suposar un centenar de nous llocs de treball i  una
inversió addicional de 150 MEUR.

El 27 d’abril de 2023, la Comissió d’Urbanisme de Catalunya va aprovar l’inici de la redacció d’este nou
instrument de planejament, que portaria a terme el Departament de Territori, anunciant que la durada de
la redacció i tramitació del Pla director urbanístic tenia una durada prevista de 18 mesos. 

Ara fa un any, des de Junts per Tortosa vam denunciar que havia passat un any i no s’havia avançat amb
celeritat en la tramitació del Pla director. I ara,  que han passat ja 22 mesos de l’inici de la redacció del Pla
director urbanístic del Polígon Catalunya Sud, seguim sense tenir l'instrument urbanístic aprovat, i per tant
seguim sense disposar del sòl suficient ni del ramal ferroviari que ha de permetre ampliar les indústries
existents i atreure noves inversions a Tortosa. Per tots estos motius, creiem que és necessari que des del
Govern de  la Generalitat es consideri prioritari i estratègic el polígon Catalunya Sud i es portin a terme de
forma immediata totes les actuacions que facin possible disposar de nou sòl industrial a Tortosa.
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Per tot això,  el  grup municipal  de Junts  per  Tortosa demana al  ple  de l’Ajuntament  que s’adoptin  els
següents ACORDS:

Primer.-  Instar  el  Govern  de la  Generalitat  a  prioritzar  i  agilitzar  l’aprovació  definitiva  del  Pla  Director
Urbanístic del Polígon Catalunya Sud.

Segon.- Garantir que el Govern de la Generalitat inclogui al planejament el ramal ferroviari d’accés directe
al polígon i la terminal intermodal de mercaderies.

Tercer.-  Instar  el  Govern de la  Generalitat  a  tramitar,  en paral·lel,  l’estudi  informatiu  específic  i  tota la
tramitació necessària per a la implantació del ramal ferroviari d’accés al polígon i la implantació d’una
terminal intermodal de mercaderies.

Quart.- Instar al Govern de la Generalitat a executar de forma immediata a la finalització de la tramitació
urbanística, la urbanització dels terrenys que formen part de l’ampliació del polígon Catalunya Sud, així
com a executar el vial  ferroviari  que connecti  el polígon, una nova infraestructura que ha de permetre
garantir l’ampliació de la multinacional Kronospan, i l’arribada de noves implantacions industrials.

Cinquè.- Comunicar els presents acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, a la delegació del Govern
a les Terres de l’Ebre, a la Federació d’Associacions de Veïns, a les associacions de veïns de la ciutat, a la
Federació de Comerç i Serveis Tortosa Més, a la Cambra de Comerç de Tortosa, a l'Associació d’Empresaris
de les Comarques de l’Ebre i a totes les entitats i associacions de Tortosa.”

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“I passem ara a les propostes dels grups municipals. En este cas, el punt número 5, proposta del grup
municipal Junts per Tortosa - Compromís Municipal per prioritzar l'ampliació del Polígon Catalunya Sud i
disposar de més sòl industrial per implantar noves indústries a Tortosa. Té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies, alcalde, regidores, regidors. Com saben, al nostre municipi, el Polígon Catalunya Sud, un actiu
que ha estat  essencial  per  al  desenvolupament  industrial  de Tortosa,  també per  al  desenvolupament
econòmic de Terres de l'Ebre, i de fet, el polígon, els últims anys, ha estat el principal actiu del nostre
municipi per tal de treure empreses, per tal de generar nous llocs de treball.  El fet de disposar de sòl
industrial  al  Polígon Catalunya Sud ha permès  que indústries,  que  empreses  rellevants,  hagin  decidit
implantar la seva activitat a Tortosa, i esta dinàmica ha de continuar per seguir generant llocs de treball al
municipi. El fet de disposar de sòl al polígon i la seva situació estratègica, així com la feina feta el passat
mandat, va permetre que noves indústries s'instal·lessin a Tortosa amb inversions rellevants i referents,
com la de la multinacional agroalimentària Florette, el 2021, que va suposar una inversió de més de 13
milions d'euros i que un any després s'ampliava ja amb una inversió de prop d'un milió d'euros. El març del
2023, Kronospan va començar a produir a Tortosa després d'un procés complex, on vam aconseguir que
s'apostés per Tortosa quan estàvem competint amb altres territoris de Catalunya, del sud de França o
també de l'estat espanyol.

L'empresa austríaca, dedicada a la fabricació de taulers, va construir una planta amb una inversió que va
superar els 380 milions d'euros, amb un terreny de 250.000 m², es van generar més de 190 llocs de
treball i 1.500 indirectes; i, a més, es va acordar a l'inici del 2023 que podrien arribar a fer una nova
inversió de més de 150 milions d'euros si es portava a terme un ramal ferroviari i també s'implementava el
sòl industrial per portar a terme aquesta ampliació. També la multinacional catalana Lucta, dedicada a la
creació de fragàncies,  anunciava el  mes de febrer del  2023 la compra de 18.000 m² de terreny per
implantar-se a Tortosa amb una inversió que superava els 25 milions d'euros. L'arribada d'estes empreses
al Polígon Catalunya Sud va ser possible gràcies al treball, a la feina feta a l'anterior mandat, però es va
esgotar el sòl disponible, pràcticament. Unes implantacions que, com dic, han generat més de 350 llocs de
treball  directes i  més de 16.000 indirectes.  I  això també és molt  positiu i  es veu amb els indicadors
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econòmics del passat mandat, l'atur es va veure reduït en un 11,62%, i les afiliacions a la Seguretat Social
van créixer en un 19,72%. Per tant, es van situar en les millors dels últims anys. 

Necessitem que esta dinàmica, que vam iniciar, no s'ature, que no s'alenteixi, que continuéssim creixent i
generant oportunitats. I per això, al passat mandat, vam treballar amb el Govern de la Generalitat per tal de
fer possible l'ampliació del Polígon Catalunya Sud amb l'aprovació d'un Pla director que generés nou sòl i
que també contemplés este ramal ferroviari. I d'aquesta manera, el 30 de març del 2023, el Govern de la
Generalitat  va anunciar  la  redacció del  Pla Director  Urbanístic,  ordenant  675 noves hectàrees,  i,  a  la
vegada, també aprovant, en aquell moment, que es comprometien a fer el ramal ferroviari i, evidentment, a
poder  construir-hi  també  i  fer  aquest  desenvolupament  urbanístic,  i  també  a  preveure  la  terminal
intermodal de mercaderies que suposaria també poder ser molt més capdavanter i punter dintre del que
és el Polígon Catalunya Sud. 

D'això avui en volem parlar aquí al ple perquè és imprescindible que s'avanci, que es porte a terme tota la
corresponent tramitació i que en cas de no fer-se estes infraestructures, estes inversions es posarien en
risc  i  es posarien en risc  aquestes inversions privades i  que,  per  tant,  especialment  aquesta  inversió
prevista per Kronospan, però també noves inversions que podrien vindre al nostre territori.

El  27 d'abril  del  2023,  on  se'ns  va  convidar,  es  va  aprovar,  a  partir  de  la  Comissió  d'Urbanisme de
Catalunya, el nou instrument de planejament urbanístic, que es va iniciar este planejament, i se’ns va dir
que la durada seria de 18 mesos d'execució. Ara, fa un any, des de Junts per Tortosa, vam denunciar que
havia passat un any, des d'aquell inici del Pla director i que no hi havia prou celeritat quant a la tramitació
del pla. Ara han passat 22 mesos, més d'aquells 18 que es van preveure inicialment, i continuem sense
tindre el tràmit urbanístic, el planejament urbanístic aprovat i, per tant, continuem sense disposar del sòl,
perquè  no  és  només  el  planejament,  sinó  que  són  també  la  continuïtat  de  totes  aquelles  obres  i,
evidentment, l'execució del ramal ferroviari necessari per tal de poder generar esta estratègia dintre del
que és el Polígon Catalunya Sud. Per això, des del grup municipal de Junts per Tortosa demanem al ple de
l'Ajuntament que s'adoptin els següents acords: 

- d'instar el  Govern de la Generalitat  a prioritzar i  agilitzar  l'aprovació definitiva del Pla Director
Urbanístic  del  Polígon  Catalunya Sud,  que garanteixi  que s'inclogui  el  ramal  ferroviari  d'accés
directe al polígon i la terminal intermodal, 

- també  que  es  tramiti  en  paral·lel  l'estudi  informatiu  específic  per  a  la  implantació  del  ramal
ferroviari, perquè sabem que és un tràmit llarg, i 

- que  s'insti  el  Govern  de  la  Generalitat  a  executar  de  forma  immediata  la  finalització  del
planejament al vial ferroviari que connecta el Catalunya Sud, però també que es porti a terme la
urbanització.

I, per tant, avui els posem en consideració i esperem que comptem amb el seu vot, aquesta moció en
positiu, per tal que aquesta actuació, que estic segura que tots compartim, sigui una prioritat, no només
per a tots els que estem avui aquí i, per tant, per al desenvolupament econòmic del Catalunya Sud, sinó
també per al Govern de la Generalitat.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies. Iniciem el torn dels diferents grups municipals. Té la paraula la senyora Selene Alberich,
en representació del grup municipal de la CUP.

Intervenció de la Sra. Alberich

Bé,  gràcies.  El  que  Junts  està  fent  en  esta  moció  avui  és  fer  de  representants  de  Kronospan,  i  els
interessos d'esta multinacional, i no pas de la ciutadania que representen. A part de la nostra oposició al
Pla director urbanístic d'activitat econòmica del Catalunya Sud, la CUP avui votem en contra de la moció
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que avui presenten perquè bàsicament reclama accelerar l'aprovació del projecte quan encara es troba en
fase  de  procés  de  participació  ciutadana  i  encara  no  s'ha  iniciat  el  període  d'al·legacions  d'exposició
pública.  Ja sabem que vostès compren el  projecte sense cap tipus de reticència ni  haver  avaluat  les
contrapartides, però un projecte d'esta envergadura i que tindrà un impacte tan gran en el nostre municipi i
el nostre territori, com a mínim, esperem que sigui fruit d'un procés pausat, garantista, on es duen a terme
totes les diagnosis i avaluacions necessàries i on tots els agents implicats puguen dir la seva. El projecte
d'ampliació i reordenació del Catalunya Sud és un pla que naix de l'estratègia de la Generalitat d'impulsar
polígons industrials amb capacitat per oferir parcel·les de gran format, el que seria un macroprojecte, un
macro-polígon. I la CUP, revisant el projecte, el que ens sembla és que és un pla que confirma les Terres de
l'Ebre com a territori-sacrifici cedit a les grans empreses.

Una de les coses que més ens grinyola i ens preocupa és que la Generalitat, com a promotora, parla que
estan oberts a qualsevol indústria. Les indústries que requerixen grans extensions de terrenys acostumen
a ser  majoritàriament indústria Seveso,  és a dir,  indústria química. Volem indústria,  sí,  però no volem
importar el model del Camp de Tarragona i convertir-nos en la petroquímica de les Terres de l'Ebre, amb el
risc que pot comportar per a la seguretat i la salut de la població. Sobre l'impacte econòmic, es parla de
llocs de treball, però no es parla de les afectacions que hi pot haver en altres sectors, com l'agricultura i el
turisme sostenible. Un projecte que entra en contradicció amb la reserva de la biosfera. Tampoc podem
deslligar este projecte de la resta de projectes que tenim damunt de la taula i amenacen el territori, i hem
de començar a plantejar-nos quin futur volem per a les Terres de l'Ebre. Ens conformem a ser un territori-
sacrifici, un territori on es pretén concentrar infraestructures i activitats econòmiques que impliquen un alt
cost ambiental, social i econòmic per a la gent que vivim en estes terres, en benefici d'altres regions o
grans empreses i multinacionals, un model que fa que les Terres de l'Ebre es converteixen en un territori
destinat a ser explotat i no habitat? Doncs atès que no ens conformem amb este model que ens volen
imposar, hi plantarem cara. I des d'aquí la CUP volen mostrar el nostre agraïment al GEPEC i a la gent
organitzada de la Xarxa No al Polígon Catalunya Sud, que estan fartes que ens trinxin i espoliïn el territori
amb el xantatge de nous llocs de treball i que fa temps que planten cara a este tipus de projectes.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies. Continuem amb la ronda dels diferents grups municipals. Té la paraula la senyora Mar
Lleixà, en representació del grup municipal d'Esquerra Republicana.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies, alcalde, regidores i tothom que ens escolta. Avui ens trobem per debatre una moció presentada
pel grup de Junts per prioritzar l'ampliació del Polígon Catalunya Sud i disposar de més sòl industrial per
implantar noves indústries a Tortosa. Parlem d'un tema fonamental per al futur econòmic de Tortosa, però
també de les Terres de l'Ebre. El Polígon Catalunya Sud és un actiu essencial que ha demostrat ser un
motor de creixement.  El compromís de la Generalitat  era i és l'impuls d'un espai d'activitat  econòmica
estratègic que va molt més enllà de les Terres de l'Ebre i la redacció del Pla director urbanístic d'activitat
econòmica ha de ser l'instrument que ens permeti avançar, preservant el sòl necessari per construir el
ramal ferroviari d'accés directe al polígon, així com una terminal intermodal de mercaderia. L'ampliació ha
de ser una oportunitat per a moltes famílies tortosines que busquen estabilitat i un futur millor, que en
alguns casos suposa llocs de treball qualificat, que permeten aquell bitllet de tornada tan reclamat pels
joves que han marxat a estudiar alguns estudis que fins ara era molt complicat exercir a Tortosa. Són grans
empreses que permeten captar i retenir el talent i el jovent, entre altres.

Disposar de més sòl permetrà ampliar empreses existents, com l'anunciada i signada durant este mandat
per Kronospan amb 150 milions d'euros d'inversió i més llocs de treball i també atraure noves empreses.
Tot i que compartim l'interès i la necessitat de l'ampliació del Polígon Catalunya Sud i la construcció dels
ramals i estació intermodal i que els avanço, que el grup d'Esquerra Tortosa votarem a favor de la moció,
no acabem d'entendre el perquè presenten la moció quan ens consta que l'ampliació era i és una prioritat

-  Pàg. 12 / 46 -           MGE / erc



Plaça Espanya, 1
43500 Tortosa

T 977 58 58 00
F 977 58 58 52

info@tortosa.cat

www.tor tosa.cat

                               

per  al  Govern  de  la  Generalitat  i  per  a  este  govern  municipal.  S’hi  està  treballant  intensament  i
coordinadament, no s'entén que demanin allò que ja s'està fent. Potser ho fan per desconeixement perquè
ara que estan a l'oposició no tenen tota la informació, o pensin que el projecte està aturat. Sàpiguen que,
actualment, el Pla director està en tràmit d'avaluació ambiental estratègica ordinària. Sempre volem que
tot sigui ràpid, però el ritme de l'Administració és el que és. També estan licitats, adjudicats i en redacció
els tres estudis dels dos ramals i l'estació intermodal. Estiguin tranquils que treballem conjuntament amb
el Govern de la Generalitat per avançar els tràmits i accelerar l'aprovació del Pla director urbanístic i que la
nova estació sigui una realitat. Fem una crida a unir forces per garantir que Tortosa segueixi essent un lloc
atractiu per a les inversions, instem el Govern de la Generalitat a continuar actuant amb celeritat; amb la
nostra determinació i el suport de tothom i el treball coordinat farem una realitat i que Tortosa sigui més
pròspera. Recordo que el vot del grup d'Esquerra Tortosa és a favor. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies. Continuem amb els diferents grups municipals. Té la paraula el senyor Víctor Grau, en
representació del grup municipal Movem Tortosa - Partit dels Socialistes de Catalunya.”

Intervenció del Sr. Grau

“Gràcies, alcalde; regidores, regidors. Junts per Tortosa presenta avui una moció que reclama allò que el
Govern de la Generalitat ja està fent. El Pla director urbanístic d'activitat econòmica del Catalunya Sud està
en marxa i segueix el procediment establert amb rigor i transparència. Des del 27 d'abril del 2023, quan la
Comissió de Territori de Catalunya va aprovar iniciar el procediment, s'ha avançat de manera constant.
S'han fet sessions informatives i  sectorials per  involucrar  la ciutadania i  els  agents econòmics,  tant  a
Tortosa com a l'Aldea. El procés participatiu segueix obert fins al 23 de març de 2025 per garantir que
tothom hi tingui veu. Es troba en la fase de tramitació ambiental estratègica amb el document d'abast ja
emès pel Departament de Polítiques Ambientals.  Això vol dir que s'està avaluant tots els impactes per
assegurar un desenvolupament sostenible. El que toca és seguir el procediment establert, finalitzar l'estudi
ambiental estratègic, tancar la documentació urbanística i justificativa, avançar en el procés de consulta
pública i arribar a l'aprovació inicial.

Ara bé, en política, la responsabilitat no és una opció sinó que és una obligació. I ser responsable significa,
abans que res, no enganyar la gent. No es poden fer promeses que no es poden complir i no es pot jugar
amb  les  expectatives  dels  ciutadans  i  de  les  empreses  amb  compromisos  que  són  irrealitzables.
Afortunadament, l'actual Govern de la Generalitat és plenament conscient de la importància estratègica i
econòmica d'aquest projecte, no només per a Tortosa, sinó per al conjunt de les Terres de l'Ebre, i hi està
implicat  i  ho  ha  demostrat  amb  fets  i  no  amb  discursos  buits.  Nosaltres  seguirem  treballant  amb
responsabilitat  per  garantir  que aquest  projecte  avanci  amb rigor  i  eficàcia.  Això  vol  dir  treballar  per
aconseguir l'aprovació inicial i definitiva, impulsar la redacció dels projectes necessaris. I no ho volem fer
de qualsevol manera, sinó garantint totes les condicions ambientals, de servei i tècniques requerides. Per
coherència i responsabilitat, votarem a favor d'aquesta moció. Moltes gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies. Té la paraula la senyora Roigé per a tancar el debat sobre esta moció.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Moltes gràcies. En primer lloc, agrair els representants dels grups municipals d'Esquerra Republicana i de
PSC-Movem, que avui s'aprovi aquesta moció, que, per tant, compti amb 20 vots a favor. Pel que fa a la
representant de la CUP, evidentment cap sorpresa, però en tot cas dir-li que nosaltres representem els
interessos de qualsevol empresa que es vulgui instal·lar a Tortosa, que vulgui apostar pel territori i que
vulgui generar llocs de treball. Evidentment que sí. I demanem celeritat perquè és necessari i perquè s'han
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d'acabar aquestes actuacions que després permetin ampliar-ho. I aquestes ampliacions que es puguin
portar a terme són absolutament compatibles amb ser reserva de la biosfera. I, per tant, el que nosaltres
demanem és que hi hagi llocs de treball i que es pugui generar activitat econòmica i, evidentment, amb
això sí que ens hi trobaran i sempre representant tot allò que representi poder generar llocs de treball a
Tortosa. Pel que fa a la resta d'intervencions, agrair la intervenció del representant del PSC, però dir també
amb el cas de la representant d'Esquerra Republicana, que en tot cas els 18 mesos els va dir el Govern de
la Generalitat en aquell moment, no ho vam dir natros, és un compromís que va adoptar i que va fer públic
el Govern de la Generalitat d'Esquerra Republicana, que deia que en 18 mesos seria aprovat el Pla director
urbanístic.  Coneixedora  de les  tramitacions dels  plans directors  urbanístics,  vaig manifestar  en aquell
moment que en 18 mesos creia que no era el que pertocava, però se'm va manifestar que sí, que en 18
mesos estaria. I nosaltres avui el que diem és que n'han passat 22 i que, per tant, el que demanem és
celeritat  i  que ens correspon,  com a Ajuntament de Tortosa, en aquest  cas com a oposició,  de poder
continuar exigint i reclamant que hi hagi aquesta celeritat i sobretot que es compleixi el requisit inicial que
va portar a terme per part del Govern de la Generalitat en aquell moment. Avui s'està tirant endavant, no
en tinc cap dubte, però en tot cas el que s'ha de fer és seguir, i, per tant, és evident que avui, des de
l'Ajuntament de Tortosa el que fem és fer aquest compromís de tots plegats per tal d'instar el Govern de la
Generalitat que hi hagi este sòl disponible tan prompte com es pugui, que puguen arribar noves empreses
al  nostre  territori,  que  es  puguin  portar  a  terme  aquelles  inversions  que  al  seu  moment  s'havien
compromès  i  que  necessiten  este  sòl,  que  hi  hagi  el  ramal  ferroviari  i  que,  per  tant,  s'urbanitze  i
poguéssem disposar d'este sòl que ens generarà més activitat econòmica.

I,  per  tant,  avui  és  una  moció  que,  com  deia,  és  una  moció  en  positiu,  que  el  que  pretén  és  això,
simplement que des de l'Ajuntament manifestéssim al Govern de la Generalitat que el compromís és ferm,
i avui ho és, perquè són 20 de 21 els que reclamem que això es porti a terme amb la màxima celeritat
possible.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies. Per tant, entenc que aquesta moció queda aprovada i, per tant, també com a alcalde celebro que
hi hagui este ample consens per poder continuar tirant endavant l'ampliació de Polígon Catalunya Sud, una
ampliació totalment necessària per poder dotar tant Tortosa com l'Aldea, perquè és un projecte que s'està
fent de manera conjunta entre els dos municipis, però també el conjunt de les Terres de l'Ebre, de més sòl
industrial i, per tant, de més oportunitats. És important també que tot este procés es faci bé. S'està fent la
participació ciutadana, s'està fent també tota esta tramitació ambiental i, a més a més, que també ens ha
de permetre esta connexió amb el corredor del Mediterrani que està a la vora del Polígon Catalunya Sud i,
per tant, tampoc tenia sentit que un polígon tan gran al costat del corredor del Mediterrani no tingués este
ramal que ens permetés també millorar amb relació al transport i, a més a més, fer-ho també amb la
descarbonització que significa portar les mercaderies a través del tren. Per tant, celebro, insisteixo com a
alcalde de Tortosa, este ampli consens, i continuarem treballant amb el Govern de la Generalitat, ho vam
fer amb l'anterior, ho fem amb l'actual i ho farem amb qualsevol des de l'Ajuntament de Tortosa, perquè
realment es porti a terme esta ampliació.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb vint vots a
favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als
membres de la corporació dels grups municipals de JUNTS (10), MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3); i un vot en
contra corresponent al membre de la corporació del grup municipal de  CUP–AMUNT (1).

06 – PROPOSTA  DEL  GRUP  MUNICIPAL  CANDIDATURA  D’UNITAT  POPULAR  TORTOSA–ALTERNATIVA
MUNICIPALISTA (CUP-AMUNT) PER GARANTIR EL DRET A L’EMPADRONAMENT AL MUNICIPI DE TORTOSA I
MILLORAR LA UNITAT DE SAC.

Se sotmet  a debat  del  Ple  la  següent  proposta  subscrita  pel  Grup Municipal  de Candidatura d’Unitat
Popular Tortosa–Alternativa Municipalista:
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«L'empadronament és l'acte de registrar-se a l'Ajuntament de residència habitual i determina que aquella
persona és considerada veïna d'aquella població. Per part de la ciutadania, el padró és una obligació i un
dret. Per la seva banda, l'administració té l'obligació de garantir  el seu exercici.

Cal tenir en compte que amb la inscripció padronal s'assoleix la condició política de ciutadà de Catalunya,
d'acord amb la Llei 2/2003, de 28 d'abril, per la qual s'aprova el text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya i, per tant, el padró és la porta d'accés als serveis bàsics, com l'educació i la sanitat, i és
fonamental per garantir els drets de les persones. Així mateix, el padró resulta indispensable per al propi
ajuntament per a obtenir les dades reals de les persones que habiten el seu municipi i poder determinar
les diferents necessitats i mesures que cal prendre en les polítiques municipals. Les administracions locals
tenen l'obligació de proporcionar-lo a tots els seus veïns i veïnes.

L'article 54.3 del Reial Decret 1690/86, pel qual s'aprova el Reglament de Població, possibilita l'alta al
padró en els casos en què la persona sol·licitant no té un títol jurídic en relació al seu domicili o bé la
persona sol·licitant no disposa d'un domicili fix, assignant-los hi en aquests casos una adreça institucional
(per exemple la de l'Ajuntament, albergs,  centre cívic o altres adreces institucionals).

En  aquest  sentit,  la  instrucció  sobre  empadronament  emesa  per  la  Secretaria  d'Immigració  de  la
Generalitat de Catalunya, d'aplicació a tots els ens locals, conté instruccions precises respecte de com fer
l'alta  al  padró  en  aquests  casos.  l  també la  Instrucció  del  INE,  vinculant   i  d'obligat  compliment,  diu
textualment que "els infrahabitatges com ara barraques,  caravanes o, fins i tot, coves amb absència total
de sostre poden i han de figurar com a domicilis vàlids en el padró",  ja que el padró no té per finalitat
controlar el parc d'habitatge - per al qual ja hi ha altres instruments jurídics- sino el de censar el total de
població que viu en un període determinat de temps en un municipi.

El juliol del 2024 la Xarxa d'Entitats pel Padró denunciava l'increment de municipis que vulneren aquest
dret,  un  increment  que  ve  acompanyat  de  l'auge  de  l'extrema dreta  i  els  discursos  reaccionaris  que
pretenen  utilitzar  el  padró  com  a  eina  de  discriminació  i  criminalització  del  col·lectiu  immigrant  i  les
persones sense llar.

Sota el govern de Junts per Tortosa la CUP vam denunciar en diferents ocasions que s'estava vulnerant el
dret a l'empadronament exigint el títol habilitant de l'habitatge en contra de la normativa vigent i utilitzant
el padró per a finalitats diferents de les establertes legalment.

D'altra banda, malgrat que el govern actual asseguri que compleix amb la llei, la realitat és que degut a no
disposar d'un reglament d'accés al padró que clarifiqui els protocols a seguir dificulta i en alguns casos
impedeix l'empadronament a persones que resideixen en el municipi.

Posar  obstacles  per  part  de  l'administració  a  l'empadronament  és  una  vulneració  dels  drets  de  les
persones que resulta especialment greu per als col·lectius que ja es  troben  en situació o risc d'exclusió
social.  Els  principis  d'autonomia  local,  bona  administració  i  pro  homine  que  regeixen  l'actuació  de
l'administració pública han d'estar al servei d'una interpretació de la normativa existent a favor del ciutadà,
facilitant en tot moment l'exercici dels drets fonamentals.

Així,  davant  el  creixement de discursos que defensen i  pretenen normalitzar  davant  l'opinió  pública la
discriminació  i  la  violència  institucional  vers  col·lectius  que  s'han  convertit  en  bocs  expiatoris  de  la
ultradreta, cal que l'Ajuntament i el govern de Tortosa s'erigeixi sense fissures en defensor i garant dels
drets de totes les veïnes i veïns de Tortosa.

Finalment, no podem obviar la situació amb què es troba la Unitat del Servei d'Atenció a la Ciutadania, un
servei  que  es  troba  fortament  tensionat  per  la  falta  de  personal  i  recursos  tècnics,  situació  que  les
mateixes treballadores han denunciat  recentment i les demandes de les quals és urgent que s'atenguin
amb l'objectiu de disminuir la pressió sota la qual treballen i millorar l'atenció a la ciutadania.

Per aquests motius, el Grup municipal de la CUP Tortosa proposa al Ple municipal l'adopció dels següents
acords:

• Facilitar l'accés al  padró i  l'emissió dels certificats que hi  van associats,  atenent  a la legalitat
vigent. El catàleg de tràmits de la seu electrònica i la carta de serveis d'atenció ciutadana han
d'oferir les diferents opcions d'inscripció al  padró:
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➢ L'opció  per  a  la  ciutadania  que  disposa  de  títol  habilitant  de  l'habitatge,  o  de
qualsevol altre document que provi que viu al domicili.

➢ L'opció per a les persones que no disposen de títol habilitant i resideixen en un
habitatge insegur o inadequat, on es poden empadronar mitjançant la comprovació
de residència.

➢ L'opció d'empadronar en un domicili fictici a totes aquelles persones a qui el  fet  
d'empadronar-se on realment viuen els pugui suposar l'expulsió del seu domicili o 
bé a persones en situació de sense sostre, que viuen al carrer o en allotjament 
temporal.

• Descartar l'ús del padró com una eina per combatre les situacions de sobreocupació, de control
del parc d'habitatge o altres polítiques de l'àmbit de l'habitatge i l'urbanisme. En aquests casos,
s'empraran els processos i les actuacions d'inspecció que contempla la Llei 18/2007, del 28 de
desembre,  del  dret  d'habitatge   i,  si  en el  moment de l'empadronament se  suscita la  sospita
d'unús anòmal de l'habitatge, des del padró s'ha de derivar a l'àrea d'habitatge perquè s'actuï en
consonància.

• Agilitzar la tramitació i la resolució de les sol·licituds i que en cap cas no es demori  la resposta més
enllà  de  tres  mesos,  termini  que  disposa  l'article  21.3  de  la  Llei  39/2015  del  procediment
administratiu comú de les administracions públiques.

• Elaborar  i  fer  públic  un  protocol  d'accés  al  padró  clar  i  aplicable  pels  serveis  municipals  en
consonància amb la normativa vigent que reculli tots els acords anteriors. Preferentment en forma
de Reglament d'accés al padró municipal a través de la incoació de l'expedient, la constitució de la
Comissió redactora, l'aprovació inicial del text pel Ple, l'exposició pública, l'aprovació definitiva i la
publicació al BOP, amb l'objectiu d'esvair tots els dubtes respecte de la tramitació del padró.

• Dotar de més recursos humans el SAC augmentant les places estructurals al 2026.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Seguim ara al punt número 6. En este cas, la proposta és del grup municipal de la Candidatura d'Unitat
Popular  Tortosa  -  Alternativa  Municipalista  (CUP-AMUNT)  per  garantir  el  dret  de  l'empadronament  al
municipi de Tortosa i millorar la unitat del SAC. Té, en este cas, la paraula la seva portaveu, la senyora
Selene Alberich.”

Intervenció de la Sra. Alberich

“Gràcies. L'empadronament és l'acte de registrar-se a l'ajuntament de residència habitual i determina que
aquella  persona  és  considerada veïna  d'aquella  població.  Per  part  de  la  ciutadania,  el  padró  és  una
obligació i un dret. Per la seva banda, l'administració té l'obligació de garantir el seu exercici. Cal tenir en
compte que amb la inscripció padronal s'assoleix la construcció política de ciutadà de Catalunya i, per tant,
el padró és la porta d'accés als serveis bàsics. Així mateix, el padró resulta indispensable per al mateix
Ajuntament per obtenir les dades reals de les persones que habiten el seu municipi i poder determinar les
diferents necessitats i mesures que cal pendre a les polítiques municipals. La normativa és molt clara. Tant
l'article  54.3  del  Reial  decret  1690/86,  com  la  instrucció  sobre  l'empadronament  per  la  Secretaria
d'Immigració de la Generalitat de Catalunya, com la instrucció de l'INE, vinculant i de compliment obligat,
estableix  que la  inscripció padronal  és  un dret  per  a tota  la  ciutadania,  independentment  de la  seva
situació  administrativa  o  habitacional,  i  coincideixen  en  el  fet  que  no  és  necessari  disposar  del  títol
habilitant de l'habitatge per poder-te empadronar al municipi, ja que el padró no té per finalitat controlar el
parc d'habitatge sinó censar el total de la població que viu en un període de temps en un municipi.

Sota el govern de Junts per Tortosa, la CUP ja vam denunciar en diferents ocasions que s'estava vulnerant
el  dret  a  l'empadronament,  exigint  el  títol  habilitant  de  l'habitatge  en contra  de la  normativa  vigent  i
utilitzant el padró per a finalitats diferents de les establertes legalment. 
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D'altra banda, malgrat que el govern actual asseguri  que compleix la llei, la realitat és que degut a no
disposar d'un reglament d'accés al padró que clarifiqui els protocols a seguir, dificulta i, en alguns casos,
impedeix  l'empadronament  a  persones  que  resideixen  en  el  municipi.  Posar  obstacles  per  part  de
l'administració a l'empadronament és una vulneració dels drets de les persones, que resulta especialment
greu als  col·lectius  que ja  es  troben en situació  o  risc  d'exclusió  social.  Així,  davant  el  creixement  de
discursos que defensen i  pretenen normalitzar davant de l'opinió pública la discriminació i  la violència
institucional dels col·lectius que s'han convertit en bocs expiatoris de la ultradreta, cal que l'Ajuntament i el
govern de Tortosa s'erigeixi sense fissures en defensor i garant dels drets de totes les veïnes i veïns de
Tortosa. Finalment, tampoc podem obviar la situació en què es troba la Unitat de Serveis d'Atenció a la
Ciutadania, un servei que es troba fortament tensionat per la falta de personal i recursos tècnics. Situació
que les mateixes treballadores han denunciat recentment,  i  les demandes de les quals és urgent que
s'atenguen amb l'objectiu de disminuir la pressió sota la qual treballen i millorar l'atenció a la ciutadania. 

Per estos motius,  el  grup municipal  de la CUP Tortosa proposa al  ple municipal  l'adopció dels acords
següents:

- facilitar l'accés al padró i l'emissió de certificats que hi van associats, atenent la legalitat vigent; El
catàleg de tràmits de la seu electrònica i la carta de serveis d'atenció a la ciutadania han d'oferir les
diferents opcions d'inscripció al padró;

- l'opció  per  a  la  ciutadania  que  disposa  de  títol  habilitant  de  l'habitatge  o  de  qualsevol  altre
document que demostra que viu al domicili;

- l'opció per a persones que no disposen del títol habilitant i resideixen en un habitatge insegur o
inadequat, no es poden empadronar mitjançant la comprovació de residència;

- l'opció d'empadronar en un domicili fictici a totes aquelles persones a qui el fet d'empadronar-se on
realment viuen els pogués suposar l'expulsió del seu domicili o bé persones en situació de sense
sostre que viuen al carrer o en allotjament temporal;

- descartar l'ús del padró com una eina per combatre les situacions de sobreocupació, de control del
parc d’habitatge, de l'habitatge o d'altres polítiques de l'habitatge i l'urbanisme -en estos casos,
s'empararan els processos i les actuacions d'excepció que contempla la Llei 18/2017, del 28 de
desembre, del dret a l'habitatge-, i si en el moment de l'empadronament se suscita la sospita d'un
ús  anòmal  d'habitatge,  des  del  Padró  s'ha  de  derivar  a  l'Àrea  d'Habitatge  perquè  s'actuï  en
consonància;

- agilitzar la tramitació i la resolució de les sol·licituds i que en cap cas no es demori la resposta més
enllà  de  tres  mesos,  termini  que  disposa  l'article  21.3  de  la  Llei  39/2015  del  Procediment
administratiu comú de les administracions públiques;

- i  elaborar i  fer públic un protocol d'accés al  padró clar i  aplicable per als serveis municipals en
consonància amb la normativa vigent que reculli tots els acords anteriors, preferentment en forma
de reglament d'accés al padró municipal; i

- finalment, dotar de més recursos humans el SAC, i augmentar les places estructurals del 2026.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies. Iniciem, per tant, ara també, la ronda amb els diferents grups municipals. Té la paraula la
senyora Mar Lleixà, representació del grup municipal d'Esquerra Republicana.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies,  alcalde.  Avui,  debatem  una  moció  presentada  pel  grup  de  la  CUP  per  garantir  el  dret  a
l'empadronament al  municipi  de Tortosa i  també per  millorar  la Unitat  del SAC. El  padró és un deure
garantit en la legislació des de l'any 1985. Garantir el dret a l'empadronament és una obligació de les
administracions públiques. L'article 15 de la Llei 7/1985, així com l'article 39 del Decret legislatiu 2/2003,
estableixen l'obligació de l'empadronament al municipi de residència habitual de totes les persones que
viuen a Catalunya. És, per tant, un deure de l'administració local garantir-ne i facilitar-ne la tramitació. Més
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encara, si tenim en compte que la inscripció al padró genera el reconeixement dels drets bàsics de les
persones, com ara l'accés a l'educació, a la salut i els servis socials, i és essencial per a la planificació de
les  polítiques municipals.  Queda clar  que garantir  el  dret  a  l'empadronament  és  una obligació  de les
administracions públiques. Actualment, a Tortosa s'està gestionant el padró, seguint el que marca la llei.
No ho podem entendre de cap altra manera. En cap cas es posen obstacles, sinó que complim la llei per
garantir el dret de les persones i posant una vegada més les persones al centre.

L'Ajuntament de Tortosa ha de millorar i facilitar la tramitació electrònica d'este i de molts altres tràmits
com a forma de ser més propers i facilitadors a la ciutadania. Hi estem treballant i també, actualment, ja
disposem d'un nou programari per facilitar la gestió del padró. Estem d'acord amb elaborar un protocol
intern que serveixi per facilitar i unificar criteris per aplicar la llei vigent, sigui quina sigui la persona que
està atenent. El SAC ha de dotar-se de més recursos humans, és evident. Ara bé, com tots els serveis de
l'Ajuntament, tots i cadascun dels serveis del nostre Ajuntament necessiten ser reforçats perquè la situació
en la qual ens vam trobar el juny del 23 va ser d'uns serveis infradotats. Recordem una Unitat de Festes
amb una  única  professional  o  6  centres  educatius  amb quatre  places  de conserges  o  cap  plaça  de
conserge per als equipaments culturals de la ciutat. Ens vam trobar un ajuntament amb una situació molt
precària, que ens serà complicat anar revertint perquè, com saben, estem lligats a les quotes de reposició
i,  evidentment,  el  SAC  és  una  de  les  unitats  que  prioritzarem.  Per  tot  el  que  s'ha  exposat  i  perquè
compartim l'essència de la moció, el grup d'Esquerra Tortosa votarem a favor d'aquesta.

I no vull acabar la meva intervenció sense, un cop més, agrair la implicació, dedicació i professionalitat de
l'equip humà del SAC, que ho donen tot cada dia i també demanar respecte per la seva feina. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies. Continuem amb el torn dels diferents grups municipals.  Té la paraula el  senyor Víctor
Grau, en representació de Movem Tortosa - Partit dels Socialistes de Catalunya.”

Intervenció del Sr. Grau

“Gràcies, alcalde; regidores, regidors. M'agradaria ser clar, el padró és un dret fonamental i no és una eina
de  batalla  ni  discussió  política.  No  podem  permetre  que  es  converteixi  en  un  instrument  de  guerra
partidista ni per part de la dreta ni per part de ningú. Fa temps que veiem com algunes forces polítiques
utilitzen el  padró per  fer política xenòfoba i  excloent.  Això és bastant perillós perquè alimenta la por  i
erosiona la convivència. Qui copia el discurs de l'extrema dreta sempre acaba perdent,  perquè la gent
acaba votant l'original. No hi caurem. Altrament, governar exigeix responsabilitat i respecte per la legalitat.
No es  pot  fer  política  desconnectada de la  realitat.  Ara  bé,  també vull  ser  honest.  Si  aquesta  moció
s'hagués presentat amb punts separats, alguns els hauríem votat a favor perquè hi ha aspectes en què
coincidim plenament i convençudament. Estem d'acord que cal més recursos per al SAC i modernitzar la
seva gestió  amb una finestreta única.  Estem d'acord que cal  agilitzar  la  tramitació  administrativa,  no
només del padró sinó de tots els serveis que afecten a la ciutadania. 

Però  vull  deixar  una  cosa  clara:  garantir  el  dret  al  padró  és  una  obligació  legal.  La  llei  estableix  la
competència  directa  en  aquesta  matèria  i  no  podem desenvolupar  un  reglament  propi,  sinó  en  som
competents.  La  nostra  tasca  és  continuar  garantint  el  compliment  de  la  normativa  i  exigir  així  la
documentació necessària requerida per exercir tal dret. En aquest sentit, l'Ajuntament de Tortosa està fent
la feina. Ens estem dotant del nou programari necessari i el personal tècnic ja està rebent la formació
necessària per agilitzar els tràmits d'alta i  molt especialment de baixa, que són més complexos per la
tramitació  documental.  Mentre  alguns  es  perden  en  discussions  i  polèmiques,  nosaltres  continuem
treballant,  atenent  les polítiques socials,  donant suport a qui més ho necessita,  millorant la seguretat
ciutadana, reforçant els recursos municipals,  impulsant  processos comunitaris per construir  una ciutat
cohesionada on tothom tingui veu i oportunitats,  i  sobretot, fent avançar Tortosa amb responsabilitat i
rigor.  Per aquests  motius ens abstenim en aquesta moció, no perquè no tinguem posició pròpia,  sinó
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perquè creiem en la responsabilitat, en el compliment de la llei i en les polítiques socials realistes que
beneficien el conjunt de la ciutadania de Tortosa. Moltes gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes  gràcies.  Continuem  amb  els  diferents  grups  municipals.  Té  la  paraula  la  senyora  Roigé,  en
representació del grup de Junts per Tortosa.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies. En primer lloc, celebro que avui aquesta moció no tiri endavant, perquè el padró no pot ser un
xec en blanc de drets i serveis per a tothom que vulgui ser empadronat, ni podem empadronar tothom on
sigui i com sigui. Ens cal rigor i ens cal comprovar que aquestes persones resideixen on diuen i que no
s'està falsejant cap situació. I  això és tot el contrari del que diu la moció de la CUP, que diu que s'ha
d'empadronar tothom,  tant  si  es  té un títol  habilitant,  com un registre d'una escriptura,  com si  té un
contracte de lloguer, com aquells que no en tinguen, com diu textualment la moció també, si cal amb un
domicili fictici o bé persones sense sostre que viuen al carrer. També demana que el Servei d'Atenció al
Ciutadà tingui més personal i que es publiqui un protocol. El protocol ja està publicat, de fet, està penjat al
web de l'Ajuntament, i respecte al SAC té raó, nosaltres també hi votaríem a favor si es deixés votar per
separat, cosa que entenc que no ens deixarà fer perquè és evident que el SAC necessita més recursos i
que també recordar al govern, especialment a la portaveu d'Esquerra Republicana, que porten quasi dos
anys de govern. Per tant, no cal que vagi buscant més excuses i que doti de més personal el SAC, però que
també doti més recursos i més personal, i ho afegeixo a Serveis Socials que també tenen un efecte a partir
de les seues polítiques en estes moments de saturació. 

Què ha passat estos dos anys del govern? Que s'ha incrementat la població de forma exponencial, sense
cap motiu que el  fet  de no demanar absolutament res per tal  d'empadronar.  I  van passar  de 35.464
persones el desembre del 22, últim any nostre, a 37.017 el desembre passat. Per tant, 1.553 persones
més. I a què es deu este increment al seu moment? Per l'actuació d'empadronar tothom sense demanar
cap  requisit  i  pel  fet  que,  tal  com  deien  els  serveis  socials  dels  ajuntaments  de  l'entorn  de  l'àrea
metropolitana, i ho va publicar el diari Ara, vinguessen a Tortosa, que aquí s'empadronava sense demanar
cap requisit. I això és el que nosaltres no volem que es produeixi, sinó que es demanin uns requisits. I què
diu el nostre protocol que està penjat al web i que sembla que el compliran si rebutgen aquesta moció? És
que es demani l'escriptura de propietat, contracte de lloguer, que es comprovi amb la cèdula d'habitabilitat
el nombre de persones que hi viuen i l'autorització del propietari si s'empadronen pisos de lloguer. Fins ara,
això no s'ha portat a terme. Esperem que això es porti a terme i, per tant, es recuperi, aquell desgavell,
aquelles cues infinites que teníem al SAC i,  per  tant,  es porti  a terme les actuacions amb tot el  rigor
possible, perquè la gent ha de viure en condicions i ha d'estar en una situació de condicions dignes, no
com el que està passant. 

A partir d'aquí, insto el govern que actuï amb aquest protocol, que està penjat al web, com dic, que és el
protocol que nosaltres vam generar, que es demanaven estos documents i, evidentment, que no es porti a
terme, com vèiem avui, el que ens està demanant la CUP. I, en tot cas, avui a la regidora de la CUP, com
veu, este xec amb blanc que va donar al govern a l'inici de mandat, continua sent una realitat, no li aproven
cap moció i simplement el que fan és actuar com estava actuant Junts per Tortosa i, per tant, portar a
terme, esperem, este protocol que no han portat a terme en este període que porten de govern, però que
esperem que a partir d'ara el portin a terme i que, per tant, es compleixi allò que marquen les condicions
d'empadronament per tal que la gent pugui viure en unes condicions dignes a la nostra ciutat i  no es
produeixi el que s'ha produït.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies. Té la paraula la senyora Selene Alberich, en representació del grup municipal de la CUP.”
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Intervenció de la Sra. Alberich

“En primer lloc, agrair el vot favorable d'Esquerra Republicana i lamentar profundament el paper avui del
PSC i de Movem Tortosa en este plenari, perquè avui s'abstenen a complir la normativa i el pitjor és que
s'abstenen de garantir drets fonamentals comprant el discurs reaccionari de Junts. I això del protocol és
bàsicament una excusa per no defensar de manera clara i sense complexos que es vol complir amb la
normativa. I esta moció la portem al plenari perquè s'han contradit en el seu discurs. Per una banda, diuen
respectar la normativa, i per una altra diuen que no s'empadrona ningú sense títol habilitant de l'habitatge.
Per  això  portem  aquesta  moció  aquí.  Dir  a  la  gent  que  el  padró  és  una  eina  per  combatre  les
problemàtiques  d'habitatge  com  l'infrahabitatge,  les  sobreocupacions  o  el  sensellarisme  és  igual  de
mentida que dir que la taxa de delinqüència disminuirà per personar-nos com a acusació popular en casos
de multireincidència. Vull dir, l'emergència habitacional que patim no es combat amb el padró, sinó amb
polítiques públiques d'habitatge. I diguem les coses clares, vostès, el que volen és utilitzar el padró igual
que l'utilitzava Junts per Tortosa, com una eina de control poblacional, restringint l'accés a drets o serveis a
determinades persones en funció de la seva situació administrativa i com eina dissuasiva d'aquelles que
consideren indesitjables, la gent pobra i la gent immigrant. I això és racisme i violència institucional. I si
apel·lant als drets humans no els interpel·la, els apel·larem a la llei, i a la que recorren quan els interessa,
perquè quan els interessa apel·len a la llei per reclamar que recaigués per als sectors més vulnerables,
però quan és per a garantir-ne drets, se'n renten les mans. I la normativa és molt clara. El padró és un dret
i una obligació de la ciutadania, i l'administració ho ha de garantir. I no fer-ho és il·legal i hi ha sentències al
respecte. I això és un avís a navegants. Convidem Movem i el PSC que reflexionen sobre el viratge que
estan  prenent  els  seus  posicionaments  respecte  a  certs  temes  que  formen  part  de  l'agenda  de  la
ultradreta i que s'estan comprant sense tindre en compte les conseqüències. Si no estan en este lloc de la
trinxera, hauran de començar a buscar uns altres perquè els hi donin estabilitat.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies, senyora Selene, perdó, senyora Selene Alberich, en representació del grup municipal de la
CUP. Reiterem que des del govern municipal estem fent allò que complix la llei i en tot cas entenc que
queda rebutjada.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda rebutjar la proposta amb quatre vots
a favor corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de ERC–AM (3) i CUP–AMUNT
(1); deu vots en contra corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10); i set
abstencions corresponents als membres de la corporació del grup municipal de MT–PSC–CP (7).

II. PART NO RESOLUTIVA

07 – DACIÓ DE COMPTE DELS EXTRACTES DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL i
RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA

a) Extractes Junta de Govern Local:

- 01/2025, de 07/01/2025 – ordinària.
- 02/2025, de 13/01/2025 – ordinària.
- 03/2025, de 20/01/2025 – ordinària.
- 04/2025, de 27/01/2025 – ordinària.
- 05/2025, de 28/01/2025 – extraordinària i urgent.
- 06/2025, de 03/02/2025 – ordinària.
- 07/2025, de 10/02/2025 – ordinària.
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b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 4145/2024 a la 4338/2024.
- De la 1/2025 a la 277/2025.

 *-*-*

El ple en resta assabentat.

08 – INFORMES DE L’ALCALDIA. 

No n’hi ha.

09 – CONTROL DELS ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Entenc que hi ha diversos precs, com és habitual, però en tot cas, abans de començar també, com hi va
haver alguns precs o preguntes que es van fer en últim ple els contestem algunes d'aquestes. 

Per exemple, hi havia una pregunta que s'havia fet per part del senyor Bonfill amb relació a la poda del
carrer Artur Anguera. Sobre aquesta qüestió, els serveis tècnics han revisat la poda que es va efectuar fruit
de la petició dels veïns en aquella zona i ens diuen que no hi ha perill d'afectació a la via pública. S'ha fet
aquesta revisió i aquesta és la informació que tenim. 

Amb relació a una pregunta sobre les actes aprovades per la Comissió de Barris del senyor Ologaray, sobre
el que vostè va comentar, dir-li que s'ha esmenat l'error que, certament, existia en una d'estes actes, i que
les actes estan sempre a disposició dels membres del Consell de Barris abans de la seva aprovació. També
amb relació a tot el que fa referència a les pantalles LED, que va preguntar en diverses ocasions el senyor
Domingo Tomàs, comentar-li que s'ha fet un expedient de reintegrament de pagament  indegut,  a causa
d'una confusió que hi  va haver  en algun dels conceptes de la facturació sobre aquesta qüestió.  Este
expedient està a la seva disposició i ha fet possible el reintegrament d'aquella part que no s'havia d'haver
pagat en aquell moment amb els interessos pertinents, i, a hores d'ara, per part de l'Ajuntament, ja hem
rebut esta part indeguda de la facturació sobre aquesta qüestió. Per tant, aquestes són les preguntes que
van quedar per contestar i, com sempre, ara obrim un nou torn. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Bé, senyor Jordan, en tot cas, abans d'obrir el nou torn de preguntes, sí que entenc que els diferents
regidors haurien de poder respondre a allò que ens ha dit avui.

Per tant, en este cas, començaria per aquelles preguntes pendents. Parlava vostè d'estes actes de Juntes
de Coordinació de Barris, que li recordo que hi va haver un… Vostè ara parla d'un error, però jo el que li
tornaria a preguntar és si els regidors disposaven d'estes actes abans d'això i, en tot cas, com pot ser que
ningú veiés este error, si estava a disposició. I, en tot cas, això, simplement que ens expliquessin si tots els
regidors ho tenien a disposició, estan tots aquí al ple, també ho poden manifestar per ells mateixos.” 
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Li he contestat sobre això i li he dit que sí, que estan a la seva disposició i que, per tant, sempre poden
anar a veure les actes abans de la Junta, en este cas, de la Comissió de Barris, que ja li he contestat abans
i, per tant, en este sentit, ja li he dit que hi va haver un error i li he contestat que ja s'ha esmenat este
error.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“En tot cas, en relació també a les mateixes actes dels barris i també les dels pobles, el passat estiu vam
demanar les actes de les Juntes de Barris i Pobles del 2023 al 2024. Han passat més de 200 dies i encara
no  les  tenim.  Llavors,  això  per  a  nosaltres  és  una  mostra  més  d'esta  falta  de  transparència  que  li
comentàvem, i saber si té alguna previsió de quan ens podran facilitar estes actes o si és que encara no
s'han redactat. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Estes actes se'ls entregaran i jo no sé si és una falta de respecte o no, o de transparència, com vostè diu,
però el que sí que li puc dir és que este govern no ha pogut accedir encara a hores d'ara a totes les actes
de pobles dels últims anys. Es van demanar en el seu moment i a hores d'ara només se mos han entregat
per part dels anteriors responsables de les actes de barris, i no tenim les actes de pobles dels últims setze
anys d'este Ajuntament. Per tant, nosaltres continuem buscant les actes dels pobles dels últims anys i,
paral·lelament,  no  tinguin  problema que els  hi  entregarem les  actes  dels  pobles  d'este  mandat;  però
insisteixo que nosaltres, a hores d'ara, encara no hem trobat, ni ningú ens ha entregat, les actes dels
pobles dels últims setze anys. Entenc que em demana la paraula per al·lusions.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Evidentment, senyor Jordan, en primer lloc, per dir-li que vostè avui torna a mirar el passat, torna a parlar
del passat mandat. Suposo que en els setze anys, tots els quals vostè va estar aquí a l'oposició, no devia
demanar mai estes actes.

No sé quina oposició feia vostè, però, en tot cas, el que sí que és clar és que a l'agost, que li vam demanar
natros les actes, han passat  200 dies. No m'ha respost  si  estan redactades o no, perquè en cas que
estiguen redactades, no entenem com és que no mos les ha facilitat. Han passat 200 dies i no mos les
facilita, i en el cas que no estiguen redactades, evidentment això seria molt greu perquè sí que consta que
s'han aprovat.  En aquest  sentit,  simplement  dir-li  això,  com pot  ser  que hàgim passat  200 dies  i  no
tinguéssim estes actes? Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Insisteixo, que el que és greu és que no hi hagi actes dels últims anys, dels últims mandats, i que a hores
d'ara no se mos haguen facilitat per part de cap tècnic municipal. No sabem si formen part d'estos correus
electrònics que ens vam trobar esborrats dels últims setze anys, i jo ja sé que no li agrada que parli del
passat, però clar, quan vostès parlen del present i exigeixen coses, jo simplement dic que quan he arribat
aquí no m'he trobat cap acta dels últims anys dels pobles, i  en este sentit també ho continuaré dient
perquè és així. Si algun dia les trobe, no pateixi que els ho diré. Té alguna altra pregunta sobre un altre
tema, perquè sobre este ja hem fet tots els minuts que tocaven les diferents al·lusions.” 

Intervenció del Sr. Ologaray

“Bé, en tot cas tinc més preguntes, però entenc que primer respondrien la resta de regidors, aquelles que
vostè ha contestat amb mi.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Entenc que qui dirigeix el plenari soc jo, i jo li demano ara a vostè que si té alguna altra pregunta, la faci i
quan arribi el torn dels diferents regidors en parlarem. Per tant, té alguna altra pregunta?”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Sí, sí, unes quartes.” 

Intervenció del Sr. Alcalde

“Té la paraula.” 

*-*-*

1. INTERVENCIÓ DEL SR. ÒSCAR OLOGARAY ARASA

Sr. Ologaray: “Gràcies. En primer lloc, algunes preguntes que vostès van recepcionar, en el darrer ple en
van recepcionar moltes, tot s'ha de dir, però que no ens han respost. Entre elles, les diferents peticions
d'accés a la informació que saben què fa el nostre grup. Teníem bastants instàncies, moltes d'elles que no
s'havien respost. El nostre grup els vam explicar que estaven al pòdium de l'ajuntament que més queixes
tenia a la Comissió per la Garantia del Dret d'Accés a la Informació Pública i en este sentit, tornar-ho a
reiterar, donat que no ens ha respost a totes aquestes instàncies i saber quan ens les podrà respondre.”

Sr. Alcalde:  “Evidentment, estem al pòdium perquè vostès demanen absolutament totes les instàncies, i
van directament a la GAIP, vostès ja ho saben. De fet, fins i tot la pròpia GAIP s'ha posat en contacte amb
l'Ajuntament perquè no entenen perquè vostès absolutament van directament el desè dia a presentar a la
GAIP, quan l'Ajuntament ha resolt positivament totes les respostes i se’ls acaba facilitant la informació. I si
no recordo malament, queden dues instàncies per contestar de moltes que n'hi havia i, per tant, esperem
en els pròxims dies procedir a donar-los resposta, en este cas, al seu grup municipal. Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, senyor Jordan. Vostè pot intentar culpar-nos, pot culpar qui vulgui de tot allò que és
responsabilitat d'este govern, però és que al final les coses són les que són. Qui té l'obligació de facilitar la
informació en deu dies són vostès, i qui no l'estan facilitant són vostès. Abans deia aquesta petició de les
actes  de  les  Juntes  de  Barris  i  Pobles  que  porta  més  de  200  dies.  També l'endeutament  del  quart
trimestre, que no ens han facilitat, també dades de les pilones automàtiques i també dades de diferents
informes d'intervenció. Per tant, vostès tenen esta obligació. Però és que això que diu que és perquè la
GAIP són els màxims exponents perquè nosaltres presentem estes reclamacions, no és només per això. Hi
ha  periodistes  que han presentat  reclamacions a  la  GAIP,  que vostès no  han resolt.  Tenen  peticions
d'informació que se'ls reitera: ha transcorregut el termini perquè vostès no estan facilitant la informació.
Per tant, ja li dic, no és només cosa de Junts per Tortosa. Si vostè ens vol culpar a nosaltres, endavant. Faci
el que fa dos anys que fa. Però en tot cas,  natros li demanem que complisquen allò que li diu el reglament,
que és facilitar la informació a l'oposició. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Li torno a insistir que se li  ha donat resposta a la majoria de les instàncies que ens han
demanat. Crec que en fan falta dos en aquests moments. Per tant, se’ls facilitarà la informació, i això dels
periodistes va ser un per una qüestió molt concreta que després també se li va respondre, vinculada, en
este cas, a les festes dels correbous al nostre municipi. Té alguna altra pregunta? Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde, regidores, regidors. Jo mateix fa uns mesos li vaig demanar, senyor Jordan,
que assumís responsabilitats per la contractació irregular del cap de premsa, que ha suposat una multa de
més de 4.500 euros per a l'Ajuntament. Si hi ha algú que encara no ho sap, vostè quan va accedir a
l'alcaldia, va tenir-hi treballant en un càrrec de confiança sense haver-lo donat d'alta a la Seguretat Social.
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Com es coneix popularment, va tindre algú treballant en negre. No tenia cap tipus de contracte, no estava
donat d'alta a la Seguretat Social ni tampoc com a autònom. En aquest moment, vostè em va dir que no li
pertocava assumir responsabilitats perquè la sanció era provisional i que vostès l'havien recorregut. Ara
que ja sabem que la sanció és definitiva, ens pot dir qui assumirà estes responsabilitats? Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Sobre aquesta qüestió ja li vaig dir en el seu moment, que va ser un error que es va produir al
respecte. Esta persona sí que va facturar els treballs que havia fet en el seu moment. Es va produir una
denúncia anònima, una denúncia anònima que, quina casualitat, utilitzava tots els arguments del seu grup
municipal, fil per randa, una denúncia anònima que mai sabrem qui la va fer, però que, insisteixo, utilitzava
els seus arguments. Esta persona, finalment, ha retornat l'IVA per part de l'Ajuntament, que era la qüestió
que vostè també va reclamar, i, per tant, en este sentit, ja vam dir que revisaríem tots els processos de
selecció per part de l'Ajuntament, des del punt de vista personal, perquè no es puguin tornar a repetir.
També en este sentit, li vaig recordar que, precisament, a la seva llista electoral, ja sé que ara em dirà que
parlo del passat, però és la realitat, la número 12 de la seva llista electoral va ser seleccionada per part del
que és GESAT, la societat que gestiona l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, i amb un tribunal que formava
part, entre altres, un càrrec eventual, la qual cosa també no demostra gran imparcialitat. Per tant, este cas
i altres, el que vostè em comenta i el  que jo li  comento, el  que hem de fer des del punt de vista de
l'Ajuntament  és  que  no  es  tornin  a  repetir,  que,  per  tant,  tots  els  processos  de  selecció  i  totes  les
contractacions siguen el més adequades possible i en aquesta línia continuarem treballant sobre aquesta
qüestió. Em vol dir alguna cosa? Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Sí, i en tot cas, senyor Jordan, veig que no defrauda. Vostè pot seguir tirant porqueria, pot
seguir mirant el passat, tot el que vulgui, però és que a vostè li pertoca governar i a nosaltres fiscalitzar la
seva acció de govern.

Si vostè l'únic argument que té és dir que els d'abans també ho havíem fet malament, vostè sabrà quin és
el missatge que vol donar als seus votants. Però senyor Jordan, estos mesos que portem, vostè només ha
estat capaç de fer oposició de l'oposició. I ja està bé, perquè vostè avui aquí està parlant de dues persones
que no es poden defensar, que no tenen esta oportunitat i, per tant, jo primer que res, li demanaria que no
qüestionés la imparcialitat dels membres del tribunal, hi havia diferents membres en aquell tribunal i vostè
avui el que ha fet aquí constarà en acta, perquè sí, ho ha dit, és qüestionar la seva imparcialitat, i això és
molt greu, que vostè, que és alcalde de Tortosa estigui  qüestionant la imparcialitat d'este tribunal;  i  li
recordo que este procés de selecció no hi va haver ningú que el recorregués, ni ningú va presentar cap
mena de reclamació. Per tant, en este cas, jo li torno a preguntar el que li estava preguntant avui, que
vostè no ha respost,  que és qui assumirà  estes responsabilitats per  tindre treballant  algú en negre a
l'Ajuntament.”

Sr. Alcalde: “Insisteixo, que ja li he contestat abans i, per tant, en este sentit, ja li he dit el que li havia de
dir. No sé si té alguna pregunta més? Sí, té una altra pregunta? Té la paraula.”

Sr.  Ologaray:  “Gràcies.  En  tot  cas,  clarificar  que  seran  els  tortosins  i  les  tortosines  que  en  els  seus
impostos, en la puja d'impostos que va fer vostè, pagaran esta sensació.”

Sr. Alcalde: “Si té una altra pregunta, li agrairia.”

Sr. Ologaray: “Gràcies. Sí, tinc una altra pregunta, senyor Jordan. Després de mesos demanant-lo i quasi un
any  després  que  vostès  el  demanessen,  ens  van  facilitar  l'informe  econòmic  que  el  seu  govern  va
externalitzar el passat mes d'abril per la viabilitat del projecte de la plaça Alfons XII. Sense entrar a fons en
l'estudi, que estic convençut que tindrem temps de parlar-ne en pròximes ocasions, sí que m'agradaria avui
preguntar-li,  senyor Jordan, quan es va lliurar este informe a l'Ajuntament, i per què no ens ho van fer
arribar tal com s'havia compromès, que quan arribés ens el farien arribar, i no va ser així, perquè vam ser
nosaltres qui vam haver de tornar a demanar este informe un mes més tard. Durant el ple de gener, fins i
tot va arribar a dir que natros no havíem demanat mai este informe, mentint una vegada més. I en aquell
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moment, jo mateix li vaig demostrar que no era cert, i li vam llegir els registres d'entrada de les diferents
peticions que havíem fet. En la seva resposta escrita, on finalment ens donen còpia de l'informe, vostè ens
va dir  que no l'havíem facilitat  abans i  que no sabíem quan el  van rebre,  i  cito  textualment  «perquè
l'informe es va entregar en mà». Curiós, si més no, que en el segle XXI, l'Ajuntament de Tortosa recepciona
els informes en mà.  Un informe que, per cert,  no té data. Ens podria confirmar si  este informe es va
entregar en mà i que, per tant, no hi ha en este Ajuntament cap correu electrònic ni cap registre d'entrada
amb l'estudi? Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Gràcies. No tinc la informació al respecte. Jo el que vaig preguntar en aquell moment als
diferents tècnics és quan s'havia entregat i se mos va dir això, que s'havia entregat en mà i que, per tant,
teníem aquesta informació al respecte. I amb relació a la petició que vostè va fer en aquell últim ple, és
cert, i ja li vaig dir al mateix ple, si vostè ho recorda, que jo no tenia constància de la segona instància que
certament havien entrat i que, per tant, li facilitaríem el més ràpid possible, i crec que el dia següent li vam
facilitar. Té alguna altra qüestió? Sí, em demana la paraula, senyora Roigé?”

Sra. Roigé: “Sí, demano la paraula per al·lusions que ha fet vostè al govern que jo encapçalava, i que crec
que pertoca en estos moments fer referència, perquè ha dit coses molt greus que crec que no poden
passar i esperar que parlin tots els regidors, fins que em pertoqui parlar a mi, perquè considero que això no
es pot passar ni es pot admetre per part d'un alcalde de Tortosa, que entenc que ha de ser rigorós i que no
ha de dir el que ha dit el dia d'avui. Respecte… Em permet la paraula, primer que res? Moltes gràcies. La
meva intervenció ve relativa a dos temes que ha dit. El primer d'ells dient que no troben  les actes dels
barris i dels pobles. Només dir-li que tinc entès i així ens consta, que des del tècnic que feia les actes i
actuava de secretari dels Consells de Barri, s'ha fet arribar alcaldia a totes les actes i, per tant, consten a
alcaldia enviades aquests actes. I, en segon lloc, pel que fa a este procés de selecció, que tant li agrada,
relatiu a l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, dir-li que este procés de selecció, que comptava amb majoria
de tècnics de l'hospital, hi havia una persona, que en este cas era una persona periodista, sol·licitada per la
mateixa la direcció de l'hospital per ajudar amb el procés de selecció era absolutament correcte. Es va
presentar força gent, en aquell cas i, per tant, aquesta persona es va presentar. Nosaltres avui podríem
parlar de gent que ha entrat a treballar a l'Ajuntament, propera al govern municipal, però no ho farem
perquè no estem al mateix nivell que vostès, ni farem això mai. 

Però en tot cas, el que li torno a dir, i li vaig dir al seu moment i li tornaré a dir avui, és que si vostè creu
que algú va fer irregular, denunciï-ho, però pari ja de no respondre el que se li està preguntant i intentar
tirar porqueria sobre enrere, perquè quan vostè s'asseia allà enfront, es va fer un far de dir «No miren el
retrovisor, no miren el retrovisor», quan parlàvem de dades certes. En este cas, vostè es refereix a una
persona que anava a la nostra llista, jo li podria parlar de molta gent que anava a la seva i que en este cas
està actuant de forma que, en tot cas, no comparteixo, però que no ho diré aquí, perquè crec que no
pertoca. I que realment el que pertoca actuar com un alcalde és no fer el que està fent avui aquí: intentar
tirar porqueria per amagar aquelles coses que no està portant bé a terme i que, en tot cas, el que vol fer és
intentar despistar i generar confusió al respecte. Per tant, li prego que sigui rigorós i que no tiri porqueria
respecte al nostre govern quan no és així.”

Sr. Alcalde: “Senyora Roigé, a veure, en primer lloc, no és que tiri porqueria, és que simplement recordo el
que passava anteriorment. Jo el que li dic és que el que estem fent és revisar tots els processos i quan els
processos no són correctes, s'han de revisar. Jo ja sé que a vostès els molesta, perquè alguns d'estos
processos els afecta quan vostès estaven i, evidentment, ho continuaré recordant i repetint les vegades
que sigui necessari, perquè vostès arriben aquí i fan estes denúncies, estes proclames, com si vostès no
haguessin estat governant mai i jo, simplement, el que dic és que el que fem són revisions de tots els
processos i que a partir d'ara s'intentarà, per part de l'Ajuntament, suposo que en això vostè està d'acord,
que tots els processos siguen el màxim correctes possibles. I amb relació a les actes, ens han facilitat
només les actes de barris, no se mos han facilitat les actes de pobles. Amb relació a la funcionària que,
suposo que vostè feia referència i, per tant, a hores d'ara encara no tenim cap acta dels pobles dels últims
setze anys, sí les de barris, i és el que li he explicat al senyor Ologaray. Té la paraula.”
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Sra. Roigé:  “Respecte a les actes, demani-les als responsables que estan als pobles i segurament les
tindran, però en tot cas ja m'ha fet referència de… Vostè estava parlant de les actes de barri i, almenys, ja
ha constatat que té totes les actes dels barris i pel que fa als processos de selecció no es tracta de ser el
màxim correcte, es tracta de ser del tot correcte, suposo que ho compartim. Però de fet, jo el que li insto
ara és que revisi, que no els processos anteriors, que també, revisi els que vulgui, que ja ho ha fet, sinó
que revisi els actuals també, els de totes les societats també perquè siguin del tot correctes, que és el que
pertoca.”

Sr. Alcalde: “En això estem, i ja li dic que crec que l'administració ha de funcionar sempre millor i que, per
tant, cal que reviséssim tots els processos, els d'ara i els dels mandats anteriors. I amb relació a les actes,
li torno a dir, abans he dit les de barris i pobles, i són les de pobles les que, torno a insistir, que no tenim
dels últims setze anys. Les hem demanat i no se mos han entregat i, per tant, insisteixo, no sé on estan
estes actes, no les tenim, les hem demanat, no existixen a cap document, no existixen a cap ordinador i,
per tant, jo el que dic a vostès és que si algun dia les trobem o si ens les entreguen, ja informarem. Dit
això, no sé si el senyor Ologaray té alguna altra pregunta. Té alguna altra pregunta?”

Sr. Ologaray: “Sí, tinc alguna altra pregunta, però encara era per respondre esta.” 

Sr. Alcalde: “Té la paraula.”

Sr. Ologaray:  “Gràcies, alcalde. En tot cas, vostè ens acabava de dir, ens acabava de dir, així es podrà
comprovar, que ens van facilitar este informe el dia després. No és així, senyor Jordan. Van tardar més de
quinze dies respecte a aquell ple que ens va dir que ens el facilitaria el dia després, i casualment, els van
facilitar el dia abans d'un ple ordinari. No sabem per què serà. Sobta molt que vostè ens diga que este
informe se'ls va entregar en paper quan a nosaltres mos ho faciliten en format digital. Llavors, no sé si hi
va haver algú que va passar tot l'informe o com ho van fer, però vostè diu que se'ls entrega en paper i a
nosaltres ens els donen en format digital. Però en tot cas, vostè ens va dir que van recepcionar l'informe el
desembre i hem vist el registre de la factura i la factura és el novembre. Per tant, és evident que aquí tenim
un altre cas d'estos d'un desgavell quant a la informació. Vostès ens diuen una cosa, per una banda, la
documentació en mostra una altra, i els demanaríem que poguessin aclarir tot això.”

Sr. Alcalde: “Revisarem aquesta qüestió. A mi se'm va informar que se’ns havia fet un document en paper,
que quan es va donar l'ordre del pagament de la factura és perquè ja existia. No tinc ara les dades al
respecte, però en principi, és la informació que els hi vam donar. Té alguna pregunta més? Té la paraula.”

Sr. Ologaray:  “Gràcies, senyor Jordan. En este cas, seria ja la darrera pregunta d'avui. Hem conegut la
resolució de les sol·licituds de subvenció de l'Agència Catalana de l'Aigua, de l'ACA, adreçades als ens locals
per l'execució d'actuacions de manteniment i conservació de lleres públiques als trams urbans. En el seu
dia, vostès van presentar quatre sol·licituds, concretament per actuar el barranc de Caputxins, el barranc
del Célio, el barranc de la Llet i el riu Ebre, les mateixes que ja s'havien presentat també el 2023. En el cas
del 2023, els havien atorgat 25.000 euros i hem vist diferents requeriments de l'ACA que alerten que si no
es presenta la documentació en el termini... Alerten que no s'havia presentat la documentació en el termini
que  tocava,  els  donaven  quinze  dies  per  poder-la  presentar.  La  pregunta,  en  este  cas,  seria  si  han
presentat la documentació correctament o si estos 25.000 euros s'han perdut. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Sí, sobre esta qüestió, certament, una de les subvencions va ser inadmesa perquè on es volia
actuar no era en tram urbà, i les altres tres es van reclamar estos requeriments que vostè comenta. Des
del punt  de vista dels serveis  tècnics es va decidir  no contestar  els requeriments  perquè no hi  havia
seguretat que els terrenys on es podria actuar fossin totalment de domini públic. De fet, s'havia qüestionat
pel seu grup municipal en les darreres subvencions en alguna Comissió, tinc entès, que s'havien demanat
precisament  per  a estos  llocs.  Des de l'ACA,  se mos va informar  que durant  este any el  Ministeri  de
Transició acabarà publicant un inventari del domini públic a nivell de tot l'Estat, perquè esta qüestió passa
a molts llocs i, per tant, es va decidir que tenint en compte que és una subvenció que va sortint de manera
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periòdica,  quan  quedi  clar,  de  manera  definitiva,  este  inventari,  continuaríem  demanant  aquestes
subvencions que són de manera periòdica. Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, senyor Jordan. En tot cas, vostè m'ha respost, entenc que són les subvencions del
2024, però jo li estava preguntant per les del 2023. Estes del 2024 encara no els havien atorgat cap
import. En canvi, les del 2023 sí, s'havien atorgat 25.000 euros, i   el requeriment els deia que era el
moment  de  justificar-les,  que  vostès  no  havien  presentat  la  documentació  per  justificar-les,  no  per
demanar la nova convocatòria i que, per tant, si no presentaven aquesta documentació justificativa, doncs
estos 25.000 euros que ja els havien atorgat, es perdrien. Estic parlant d'aquelles que havien demanat
vostès a finals del 2023. En tot cas, si em podria respondre sobre estes que jo preguntava.”

Sr. Alcalde: “Sobre estes no tinc la informació. Pensava que m'he estava preguntant sobre les noves que
havíem demanat. Per tant, recepcionem la pregunta i mirarem exactament sobre aquesta qüestió que em
comenta, perquè no tinc la informació en estels moments. Té alguna altra pregunta? No? Continuem amb
els diferents regidors. Té la paraula la senyora Rehues.”

2. INTERVENCIÓ DE LA SRA. ANNA REHUES GRAU

Sra. Rehues:  “Moltes gràcies, alcalde. Bona tarda, regidores i regidors. Senyor Jordan, jo crec que estarà
d'acord  amb  mi,  que  tot  i  que  l'art  és  una  apreciació  subjectiva,  que  els  murals  que  ha  realitzat  el
reconegut artista internacional Roc Blackbloc a diferents espais de la ciutat, com a l'estiu del 2016, mural
sobre Felip Pedrell a la plaça Sant Joan, el desembre del 2017 a la mateixa plaça, mural evocant la figura
de Gerard Vergés i la cultura popular, tots dos al nucli antic, mural també al barri de Ferreries, a la vora del
riu, reflectint la fauna autòctona, mural al voltant del Refugi Antiaeri,  elaborat el  desembre del 21, on
s'il·lustra el pas de la Guerra Civil per Tortosa, i murals al barri de Sant Jaume, efectuats l'any 2022, on es
tapava  unes  parets  grogues  de  la  recoberta  de  material  aïllant.  Totes  aquestes  actuacions,  que  són
actuacions artístiques que han dignificat les zones on s'han efectuat, aporten un valor afegit a l'espai on es
troben. La pregunta és: vostè creu que l'estat anterior era millor que l'actual i que no s'hagués hagut de fer
cap d'aquestes actuacions? Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Suposo que parla sobre la polèmica que ha aparegut en relació amb estos murals durant
estos últims dies, en relació bàsicament al barri de Sant Jaume. En tot cas, jo sí que faig referència a
aquesta qüestió, més enllà dels altres murals. Jo el que penso, més enllà de l'opinió que puguem tindre
cadascú dels aquí presents o tota la ciutadania, perquè és subjectiva sobre si ens agraden o no estos
murals, dels quals jo evidentment tinc també la meva opinió, és que s'ha de fer amb autorització i el que es
va passar pel que sembla en estos murals al barri de Sant Jaume és que es va actuar sense l'autorització
prèvia per part de la Comissió de Patrimoni, la qual cosa evidentment és una irregularitat. Per tant, jo no
entraré a valorar si em semblen bé o malament estos murals perquè això, com vostè mateixa molt bé deia,
i suposo que l'opinió de l'alcalde sobre el seu criteri artístic no és important, sinó que per actuar al barri
antic de Tortosa, està declarat d'interès nacional, hi ha una llei de patrimoni català que s'ha de complir,
que, per tant, estos murals, alguns dels quals es van realitzar, no es va demanar…, no tenien l'autorització
correcta i, per tant, en aquest sentit crec que no sé com ho solucionarem, però que en estos moments
tenim un  problema  a  l'Ajuntament  davant  d'esta  situació  que,  suposo  que  vostè  fa  referència.  Té  la
paraula.”

Sra. Rehues: “La pregunta era bastant més simple. Simplement, li preguntava si vostè, com l'alcalde què
és i, per tant, tindrà també la potestat de decidir què passa en estos murals, preferia les parets grogues o
amb un mural artístic. La pregunta era molt simple. També li faig referència a això que està dient. Com
hem dit,  el  tema artístic  és una  apreciació subjectiva,  igual  que també ho és per  al  Departament de
Cultura, que és qui, en primera instància, va desautoritzar aquesta pintura, però des del govern municipal
d'aquell  moment  ja  es va recórrer  contra aquesta  decisió i  tenint  en compte la  pregunta  que no l'ha
contestat,  però  puc  entendre  que  tot  i  ser  una  apreciació  subjectiva  és  evident  que  sempre  una
representació artística queda molt més bonica, direm parlant planament, que no unes parets d'un material
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groc, que al final és un material aïllant, i instaríem, com a govern municipal, que en el cas que arribi alguna
mena de resolució al respecte, perquè almenys a nosaltres no ens consta que hagi arribat cap requeriment
sobre este tema, facin les accions oportunes i, per tant, recorrin contra aquesta hipotètica decisió futura de
Cultura i en el cas que arriben, interposin un contenciós si això passa, és perquè no té cap sentit que
aquesta decisió tan subjectiva…”

Sr. Alcalde: “Se li està acabant el temps... “

Sra. Rehues: “Acabo de seguida, només li faig este últim prec…”

Sr. Alcalde: “36 segons de temps si és una nova pregunta… Però ja entenc què vol dir perfectament. Si em
deixa li contesto i, en tot cas, si després vol, li torno a donar, per al·lusions, un altre minut, un altre minut.
Miri, no és un tema de subjectivitat o no, és un tema de demanar permisos, i  vostès van demanar un
permís,  tinc  aquí  la  informació,  un  permís  que  es  va  desestimar  el  14  de  setembre  per  part  del
Departament de Cultura. Vostès el 27 de setembre van interposar un recurs, un recurs que evidentment
s'ha d'esperar, si s'ha acceptat o no, però és que l'endemà o al cap dels pocs dies, el 28 de setembre, es
van iniciar les obres i, de fet, es van presentar públicament. I al final, este recurs, va ser la Generalitat que
el 18 de novembre d'aquell any va entrar aquí a l'Ajuntament quan vostès governaven un dictamen dient
que desestimaven els requeriments que vostès havien presentat. És en aquell moment en què s'hagués
hagut d'actuar, o aturar les obres, o presentar un altre recurs que no es va fer. I és a partir d'aquí que
sembla que des del Departament es va incoar l'expedient per fer la sanció. Per tant, això que vostè em diu
s'hagués hagut de fer en aquell  moment quan va arribar,  insisteixo,  el  18 de novembre de 2022, un
requeriment per part de la Generalitat, dient que no estaven a favor d'allò que vostès havien al·legat. Per
tant, el que jo penso és que s'haguessin hagut de fer bé les coses, s'haguessin hagut de revisar estos
treballs perquè finalment fos acceptat, però es va tirar pel dret per la informació que tenim i, per tant, en
estos moments, ens trobem aquí. Té la paraula, entenc, per al·lusions?”

Sra.  Rehues:  “Sí,  de les seues paraules  entenc que si  vostè en aquell  moment  hagués sigut  alcalde,
evidentment no hagués fet els murals i ara tindríem dues parets grogues. Diu vostè que vam presentar-los
públicament, era difícil que no es veiessen els murals, són bastant grans com perquè no es veiessen. Com
vostè ha dit, actualment no consta cap notificació oficial, per tant, afirmar ara mateix que hi ha una sanció
és una decisió que entenem que és prematura i purament especulativa. I li torno a dir, només li prego, que
en el cas que arribés algun tipus de sanció, vostè com a l'alcalde defensi els interessos de la ciutat, que
entenem que és tindre uns murals que ja vam dir, al moment en què es va fer la sol·licitud, que eren
provisionals. Entenem que en aquell solar algun dia hi pot haver una edificació i, per tant, aquells murals
són únicament provisionals, però que vostès defensin que tinguéssim aquestes parets amb una exposició
artística i no de manera groga amb un material aïllant que evidentment no té cap mena de sentit estètic.
Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Jo no he dit en cap moment que prefereixo que hi haguen les parets grogues, això ho ha dit
vostè, per tant, està mentint i ho dic davant de tota la ciutadania perquè no he dit en cap moment això, ja
se'n pot riure, però és la veritat. Suposo que això no li fa gràcia. Jo no he dit en cap moment que estic a
favor que hi havia els murals grocs. Jo simplement he dit que abans de tirar endavant estos murals, el que
es necessitava era una autorització, una autorització que no es va aconseguir per part de l'anterior govern.
Vostès van presentar un recurs, però tot i presentar el recurs, van continuar tirant endavant i, a més, vostè
que és advocada ho sap, suposo, no? És a dir, presenten un recursos, però no hi ha hagut una resposta
per part de l'altra banda sobre si s'accepta este recurs o no, i van tirar endavant les obres. I finalment, el
18 de novembre, es va desestimar el recursos per part, en este cas, de la Generalitat, es va comunicar a
l'Ajuntament de manera oficial, però es van continuar les obres i, per tant, no hi havia autorització per part
de qui legalment ha d'autoritzar. A partir d'aquí, insisteixo, si finalment acaba arribant una sanció, veurem
fins on podem arribar, però el que és clar és que el procés que es va fer no era correcte perquè no s'havia
aconseguit  l'autorització corresponent.  Hem fet  ja  totes  les  al·lusions,  li  torno a donar  un minut,  però
insisteixo que, de manera extraordinària, perquè ja hem acabat tots els torns. Té la paraula.”
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Sra. Rehues:  “Li faig per al·lusions, no tornaré a entrar al tema. Jo no li  he dit que vostè hagi dit que
prefereix les parets grogues. Jo el que li he dit és que lamento que per la resposta que vostè m'ha donat,
que vostè com a l'alcalde, si  li  hagués arribat aquesta resolució de Patrimoni,  la hagués acatat sense
discutir-la, perquè és el que vostè ha dit: han d'esperar a tenir els permisos. Doncs sí, realment Cultura en
aquell moment va dir que no li semblava bé i es considerava, des del govern municipal que hi havia en este
moment, que era una decisió. Jo no estava aquí, però que l'entenc i la subscric perquè crec que queda
molt millor com està ara que com estava abans. I,  per tant, moltes vegades quan estàs en un govern,
respectant, evidentment, la llei, però hi ha coses que has de defensar. I en aquests casos, s'ha de defensar
davant el Departament de Cultura o que faci falta, quan una decisió arbitrària com és la del Departament
de Cultura, en este cas, no està encertada, es poden equivocar com tothom s'equivoca. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Insisteixo, és que em sembla molt bé que s'hagués fet això i s'hagués pogut recórrer a esperar
la resposta, llavors la Generalitat hagués dit si sí o no i s'hagués pogut modificar el projecte, s'haguessin
pogut fer mil coses perquè realment allí hi hagués una actuació amb el mateix artista, amb un altre, això no
hi entrarem. Però el que sí que és evident és que es va recórrer, però  el dia següent van començar les
obres sense tenir una resposta oficial sobre el que s'havia presentat per part de l'Ajuntament, i va arribar
molt més tard esta resposta oficial on es va desestimar el requeriment que havia presentat l'Ajuntament. I,
així i tot, es van continuar tirant endavant les obres. Per tant, no es va fer cas de la llei, de la normativa
vigent  i,  per  tant,  veurem  si  finalment  arriba  aquesta  sanció,  el  que  acabarà  repercutint  a  nivell  de
l'Ajuntament. Entenc que el senyor Pedret també demana la paraula, té la paraula.”

3. INTERVENCIÓ DEL SR. ROGER PEDRET PIJOAN 

Sr. Pedret: “Gràcies, alcalde. Bé, simplement era per refrescar-li el prec que vaig fer en l'anterior ple, ja que
abans no m'ha donat resposta, on bàsicament els demanava que ens tornessin a facilitar la documentació
en format digital, ja que a l'última Comissió de Governança, el mes de febrer, se'ns va indicar que només la
podríem consultar en format físic. I li reitero el prec que li vaig fer l'altre dia que necessitàvem revertir esta
ordre i tornar a facilitar la documentació en format digital tal com el ROM reconeix que en tenim dret.
Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Pedret. En relació amb este tema no li he contestat perquè era un prec i, per
tant, s'entén que en ser un prec no és necessària la resposta. Però, en tot cas, també m'informen que des
de la mateixa Comissió ja s'ha passat la informació des del punt de vista telemàtic o informàtic i, per tant,
en esta línia s'està procedint. Sobre este tema o sobre un altre? Sobre este tema, té la paraula.”

Sr. Pedret:  “Sí, bé, relacionat amb aquest tema, m'agradaria enllaçar-ho, ja que deia que tenim tota la
documentació digital a partir d'ara. El passat 27 de febrer, vostè mateix va respondre una instància que
nosaltres vam demanar-li, on ens indicava que ens passava, bàsicament, la recollida de documentació un
altre cop en format físic a la Secretaria de l'Ajuntament. Per tant, saber si aquesta decisió l'ha pres amb
posterioritat, la de què podem tornar a tindre la documentació en format digital o què passa amb aquesta
instància. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “No sé exactament ara quan es va presentar aquesta instància, quan li vam contestar. Per tant,
jo el que li dic en aquests moments és que tot allò que necessitin des del punt de vista telemàtic i que ho
poguessin facilitar, els ho facilitarem. I a partir d'aquí crec que vostès poden tenir la informació que volen,
nosaltres els l'entregarem i no hi haurà cap problema al respecte. El senyor Bel m'ha demanat la paraula,
té la paraula per a una pregunta.”

4. INTERVENCIÓ DEL SR. LLUÍS BEL ALEMANY

Sr. Bel: “Gràcies, regidors, regidores, senyor alcalde. Jo tinc un prec que fa referència a l'estat del Pavelló
Firal de Remolins. Ens arriben les queixes dels usuaris de diferents activitats esportives que allí es fan,
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també com de ciutadans que van a algun acte i veuen i en pateixen l'estat. Han estat molts dies sense
l'aigua calenta, tant els usuaris del dia a dia, com els esportistes que venen d'arreu del territori i en molts
esdeveniments que allí s'hi fan. Un problema de pistes, que això és un altre tema que ja en podríem parlar
un altre dia, lavabos que no funcionaven, però el que és evident és que hi ha una falta de manteniment i
deteriorament d'aquestes instal·lacions. Forats a les infraestructures on es pot colar la gent a la nit, portes
que no tanquen. Els demanem un correcte estat de manteniment del Pavelló, ja que és un lloc on cada dia
i,  sobretot,  en  cap  de  setmana,  passen  centenars  de  persones  d'aquí  i  d'arreu,  no  només  en  els
esdeveniments esportius, sinó també socials, les fires. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies. Li respondrà el regidor d'Esports.”

Sr.  Grau:  “Bé,  moltes  gràcies  per  l'apreciació.  Som  conscients  que  es  tracta  d'un  dels  equipaments
estratègics de la ciutat, no només per l'activitat esportiva, que segurament ocupa el 85% de tota l'anualitat,
sinó també per l'apartat de fires i altres activitats. En aquest sentit, som conscients que el manteniment
d'estes instal·lacions és exigent, fruit també de la seva usabilitat, que és freqüent de dilluns a diumenge, no
descansa, no només l'àmbit de les calderes sinó l'accessibilitat, les portes, temes de seguretat, etcètera. I
justament per a això, en aquest mateix pressupost, s'ha habilitat una partida de 50.000 € que s'hauria,
d'alguna manera, d'utilitzar per cobrir aquelles necessitats que hem detectat.

Des dels Serveis d'Esports, hem fet una auditoria completa de la totalitat de les instal·lacions en tots els
termes, des de temes vinculats a la salut dels propis vestuaris i de la zona de bany, així com a la zona de
calderes i altres zones importants. I, per tant, ja les tenim identificades, algunes d'elles les esmenarem i
altrament també tenim identificades algunes qüestions vinculades a servei, que evidentment també tenim
el compromís d'esmenar-ho. La idea és identificar-ho i anar-hi posant remei, no només amb bones paraules
sinó també amb recursos en termes econòmics. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies. Vol contestar el senyor Bel, té la paraula.”

Sr. Bel: “No, simplement agrair les paraules del senyor regidor d'Esports i que simplement estem aquí per
treballar per a la ciutadania i nosaltres portem les queixes que així ens han fet arribar i veiem. I esperem
que el govern, que és el que actualment gestiona, que ho gestioni. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Molt bé, moltes gràcies, senyor Bel. Té la paraula la senyora Cardona.”

5. INTERVENCIÓ DE LA SRA. YOLANDA CARDONA IBAÑEZ

Sra. Cardona: “Bona tarda, alcalde; regidors, regidores. En el meu cas, faré un prec. Fa molt de temps que
des de la Raval de la Llet, al barri de Sant Llàtzer, tant per part de l'Associació de Veïns com per part de
l'Associació de Dones s'està demanant insistentment el tema de la manca d'enllumenament a molts dels
carrers. Fa més d'un mes que es van reunir amb l'Ajuntament i es va tornar a fer petició un altre cop
d'aquesta greu necessitat i  que tant s'està demanant per part  del veïnat.  La setmana passada, dijous
exactament, va passar un succés que creiem que s'hagués pogut evitar, però aprofito el ple per tenir-lo en
compte i ser-ne tots conscients de la importància, perquè així s'ho mereix. Una dona de 85 anys va caure a
una vorera, passejant els gossos darrere de Tirant lo Blanc, on no hi havia llum i els fanals no anaven. Es
va donar un fort cop al cap, es va trucar al 112, va venir l'ambulància i la van portar a l'hospital. Realment
era tot molt fosc i tinc fotografies que així ho acrediten. Aquest fet li va provocar un greu hematoma i,
l'endemà, aquesta dona va causar defunció.

Com ja he manifestat, fa temps que es reclama este tema de la il·luminació. No estic dient que la causa
sigui de la il·luminació d’aquesta desgràcia, però sí que ho vull evidenciar per posar-hi remei com més aviat
possible. Els veïns, a part de molt angoixats i disgustats, molts d'ells creuen inclús que s'hagués pogut
evitar aquesta desgràcia. Alguns m'han manifestat la seua preocupació perquè ho evidenciï avui mateix
aquí al ple, per si es pot donar una resposta ràpida i millori, el més aviat possible, aquesta mancança a tot
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el barri. Segurament, s'haurà enviat alguna instància per part d'algun veí o de més d'un, i si no, ja els ben
asseguro que arribarà en breu. Voldria que recepcionés la vulnerabilitat de la gent gran, sobretot amb la
realitat de la manca d'il·luminació als nostres carrers de la ciutat. També aprofito pel tema de la brutícia
dels contenidors…

Sr. Alcalde: “Hauria d'anar acabant, senyora Cardona, perquè se li ha acabat ja el temps.”

Sra. Cardona: “... que dificulta tot el tema de la gent gran i reivindico esta necessitat patent. Per tot el que
s'ha exposat, li faig el prec, que ho tinguen en compte i als efectes oportuns, si es pot resoldre en breu el
tema de la petició reiterada de l'enllumenat a Sant Llàtzer. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Moltes gràcies, senyora Cardona. El problema de l'enllumenat i del manteniment de la via
pública també és preocupant, i és preocupant, suposo, per als 21 regidors i regidores. I, per tant, en este
sentit, sap que estem actuant en tot allò on podem i, per tant, també intentarem solucionar aquestes
qüestions, però hem trobat la ciutat com ens l'hem trobada, i,  per tant, la manca d'enllumenat,  ja pot
demanar la paraula, ara li donaré, malauradament, no és només al barri de Sant Llàtzer sinó a molts de
barris que estan en una situació que no és positiva. I, per tant, en este sentit, recepcionem la pregunta i
intentarem actuar amb la màxima diligència possible. Té la paraula.”

Sra. Cardona: “Simplement, als efectes oportuns, manifestar-li que sí que és veritat, pot ser, que fa falta
això de l'enllumenat, però li estic dient d'ara, no li estic parlant com sempre estic dient del passat. L'estic
dient del present i que fa molt de temps que s'està demanant des d'este barri, i de molts, però sobretot
d'este, que s’hi fiqui mans a l’obra, que no s'esperi més. Ja hi ha hagut una desgràcia i no hem d'esperar
que n'hi hagi més i simplement ho poso en evidència per intentar fer les coses oportunes. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Li insisteixo que és del present,  però el present ve d'un passat de molts anys de falta de
manteniment. En tot cas, la regidora del barri de Sant Llàtzer em demana la paraula perquè també entenc
que li vol comentar alguna qüestió relacionada amb aquesta temàtica. Té la paraula la senyora Bel.”

Sra. Bel: “Gràcies, alcalde, regidores i regidors. Només per fer-li un petit comentari a la senyora Cardona.
Evidentment, varies coses. Una és que vostès poden portar legítimament tots els precs i preguntes que
consideren al ple. Així ho fèiem nosaltres també quan estàvem a l'oposició. Però de la mateixa manera que
quan nosaltres estàvem a l'oposició i vostès governaven, dient, això que ara li diré, evidentment, em sento
legitimada jo també per dir-li. I és que quan una cosa realment és urgent i és molt greu, tenen molts de
canals per dirigir-se tant a la regidora de barri com a la regidora de serveis, com al mateix alcalde de la
ciutat per comentar-ho. Vostè deia que potser era un tema que no estava relacionat, però al final potser sí
que estava relacionat,  i  jo crec que si  això és tan greu, no calia esperar  al  ple de l'Ajuntament per a
comunicar-ho tant a la regidora de barri com a la regidora de serveis o al mateix alcalde. 

De totes maneres també dir-li, perquè sembla que la regidora de barri o la regidora de serveis, en este cas,
no tinguem cap contacte amb els barris ni amb els presidents de les entitats. Sí, però clar, a vegades, de la
manera com diem les coses, sembla que vulguem dir, donar a entendre el que no és. La regidora de barri,
si vol, després quan sortim del ple, li pot ensenyar el WhatsApp i veurà la quantitat de vegades que parla
amb el president de l'Associació de veïns i amb diferents veïns, i veurà que estem al cas de la situació. I
com li ha dit l'alcalde, malauradament, som hereus de situacions que segurament no són ni d'un any, ni de
dos, ni de tres, sinó de fa molt més temps i, per tant, estem treballant, en la mesura del que podem, per
intentar esmenar les situacions de la via pública, que són moltes. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula per acabar sobre aquesta qüestió, la senyora Cardona.”

Sra. Cardona: “És que penso que les coses no cal traure-les fora de lloc. Jo, simplement, hi ha hagut una
importància, una cosa urgent que ha vingut, s'ha donat ara, jo sé que es parla o no es parla aquí, no li he
volgut dir res, és una petició de la gent i penso que aquí estem nosaltres com a persones implicades per a
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posar-ho  de manifest  i  posar  per  part  de  tothom les  mesures  més  viables  possibles  i  ràpides  en un
problema que és existent i que, per tant, espero i desitjo que tots volguéssim el mateix. I no he parlat en
cap moment de regidora de barri  ni  de res.  No l'he posada en dubte. És peticions que fan i  aprofito
l'avinentesa perquè la gent està preocupada i si vol que es resolgui una dificultat tan gran com és la de
l'enllumenament. Ja està. Vull dir, les interpretacions que vostès puguen tindre o puguen… no estan dins
de les meves possibilitats.  Simplement,  només li  estic  manifestant  una angoixa,  un neguit  de cap de
setmana i aprofito l'avinentesa perquè estem aquí tots junts i ho podem contrastar plegats sense cap altra
intenció. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Cardona. Insisteixo que evidentment l'enllumenat és un problema al conjunt
de la  ciutat,  no només al  barri  de Sant  Llàtzer  i  que en tot  cas actuarem el  més ràpid possible  que
qualsevol qüestió d'aquestes característiques, com també li ha dit la regidora, li  agrairíem que se mos
informés abans. Té la paraula el senyor Bonfill.”

6. INTERVENCIÓ DEL SR. JOAN CARLES BONFILL MORENO

Sr. Bonfill:  “Moltes gràcies, senyor alcalde, senyores i senyors regidors. Amb referència a dues preguntes
de plens passats, que la primera d'elles no m'ha aclarit sobre el tema que parlàvem de la poda de l'Artur
Anguera i el carrer Alcanyís. En aquesta afirmació que li fan els tècnics, no poso en dubte cap informe
tècnic, però no m'ha deixat clar si és als dos llocs que no existeix el perill o és només a un lloc en concret.
Perquè vostès van fer l'actuació del carrer Artur Anguera a finals del mes de setembre i a primers de
novembre va caure un pi de grans dimensions, que, per cert, encara es pot anar a veure, i va caure pocs
metres del CRAE que hi ha situat allí mateix. Per tant, poder establir en quins dels dos llocs és on no
existeix perill o és als dos llocs que no existeix perill, perquè si allí no existeix perill, ens haurem de remetre
a la Divina Providència, si em permet l'expressió. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “No sé si ens haurem de remetre a la Divina Providència o no, però el que natros vam fer va ser
traslladar esta preocupació que vostè ens va fer arribar als Serveis tècnics de l'Ajuntament, van anar a
visitar els dos llocs i el que ens van explicar és que no hi havia perills més enllà de l'actuació que s'havia
fet en el seu moment. En aquest cas, recordar-li que estos terrenys tampoc són propietat de l'Ajuntament.
El que va fer l'Ajuntament és, sobretot, actuar per la part de la via pública amb un permís també que
s'havia demanat en el seu moment, però en tot cas el que se mos diu és això, que, en principi, no hi ha cap
perill més enllà, evidentment, sempre poden passar desgràcies perquè cauen arbres a Tortosa quan hi ha
desgràcies aquí i altres llocs. Però la informació que se mos ha traslladat és esta i és la que natros li
traslladem a vostè. Té la paraula, senyor Bonfill.”

Sr. Bonfill: “I també en referència a una pregunta que fèiem el ple passat, que el presidia la senyora Lleixà,
en referència a l'Escorxador municipal. En el ple passat, es complia exactament un any del sinistre que va
deixar sense servei d'escorxador a la ciutat de Tortosa i a la comarca, i natros el que li demanàvem era en
quin punt està el tema del projecte, perquè, a hores d'ara, ha passat un any i un mes i no tenim constància
que hi hagi cap projecte encara damunt de la taula. I també demanar-los sobretot celeritat, celeritat perquè
s'accelerin estes treballs i que puguem tindre un servei d'escorxador com més aviat millor, ja que això van
en perjudici del sector. El sector ho està patint i ho està patint molt, no només el sector carni, sinó també el
sector ramader de les nostres comarques. Simplement, en quin punt es troba tot això. Moltes gràcies.”

Sr.  Alcalde:  “Sí,  té  raó.  Esta  qüestió  li  havia de contestar,  però  no l'havia vist  quan abans he fet  les
diferents respostes. Sobre aquesta qüestió, no sé si ho sap, però l'informo que s'està redactant, per part
d'un equip d'enginyers,  l'avantprojecte que ha de determinar  el  cost  inicial  que es  preveu d'este  nou
escorxador.  En  este  sentit,  per  tant,  s'està  treballant  amb  ells  per  acabar  d'ultimar  exactament  les
necessitats i el cost que realment pot tindre este nou escorxador a nivell de la nostra ciutat. També em
consta  que els  regidors  responsables  sobre  esta  qüestió  van demanar-los  fer  una reunió  la  setmana
passada, però per un tema d'agenda, crec que del seu grup, no es va poder fer i crec que tenen una reunió,
precisament  esta  setmana,  per  informar-los  al  respecte.  I  mentre  no  hi  hagi  l'escorxador,  també vull
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recordar que s'està fent una aportació econòmica extraordinària per part de l'Ajuntament per continuar
ajudant el sector, sobretot al transport des de Tortosa, o més ben dit, des d'altres escorxadors fins a la
nostra ciutat, amb unes quantitats significativament importants per a les arques municipals que el que
volen és ajudar en este sector mentre encara no tinguéssim este nou escorxador. Per tant, li  havia de
contestar abans, però no ho he fet, però ho tenia previst igualment comentar-li. Té la paraula.”

Sr. Bonfill: “Moltes gràcies, senyor alcalde. Una pregunta més. En referència a un tema que vam tractar en
dues ocasions a la Comissió Informativa d'Espai Públic, que també van preguntar en una instància, un cop
acabat el període electoral del juliol del 2023 i alertat per uns cartells de la formació política  Podemos en
diverses illes de contenidors de la ciutat, vam preguntar en Comissió Informativa de l'Espai Públic sense
obtenir resposta. Pràcticament, un any després, el  juny del 2024, vam tornar a preguntar en Comissió
sobre l'expedient sancionador a esta formació política per infringir l'ordenança pel bon ús de la via pública.
La presidenta de la Comissió ens diu que ho preguntarà i a la següent Comissió ens diu que no hi ha cap
expedient obert. El passat 7 de gener, li vam entrar una instància adreçada a vostè, senyor alcalde, que
respon el dia 27 de gener. Pel que deduïm de la seva resposta, és que potser ningú l'havia informat que
aquest tema l'havíem tractat en Comissió diverses vegades, i per això ens diu que el govern ara ja no pot
actuar d'ofici, però la presidenta de la  Comissió i la regidora ho sabia, i el govern està obligat a actuar
d'ofici. La meva pregunta, senyor alcalde, és la següent: la presidenta de la  Comissió va informar-lo que
havíem preguntat per aquesta infracció i que havíem demanat l'obertura d'un expedient sancionador? Per
què no es va fer? No voldríem pensar que algú volia estalviar una sanció a una formació propera tot i tenir
l'obligació d'actuar d'ofici. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Li contesto el que li vam contestar a la instància, és a dir, si no recordo malament, que ara no
tinc  la  instància  al  davant,  aquestes  sancions  en  període  electoral  s'havien  de  denunciar  a  la  Junta
Electoral, perquè moltes vegades passa aquesta qüestió i tampoc, si no recordo malament, no hi havia
constància exactament d'on s'havien produït estos fets, però en tot cas, a la instància, se'ls hi va respondre
sobre aquesta  qüestió,  i  es va revisar  si  hi  havia un expedient.  No tindríem cap problema a obrir  un
expedient a qui fos necessari, però la informació que hi havia en aquell moment al departament era la que
se’ls va fer arribar. Té la paraula, senyor Bonfill.”

Sr.  Bonfill:  “Sí,  reitero en el  que li  preguntava, si  això va ser  després del període electoral,  que ja no
correspon  només  a  l'Ajuntament  posar  les  sancions  corresponents  perquè  és  l'Ajuntament  el  que  se
n'ocupa de la via pública i, més, dient a les comissions, per què no es va iniciar tots estos expedients? És la
pregunta també que li faig: per què no es va iniciar en aquest moment? La Junta Electoral té un temps
concret per poder sancionar, però després ja correspon a la municipalitat que això es complisque. Per tant,
tot i haver-ho dit i explicat a la Comissió, no es va actuar. Per tant, li reitero, com és que no es va obrir cap
expedient  a  esta  formació  política  o  a  qualsevol  altre  que  hagués  pogut  incórrer  en  això,  però,
concretament, és molt significatiu que a aquesta en concret ja no se'n va tornar a parlar mai més, fins fa
un any i mig després. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “La informació que jo tinc és la que li vam comentar per instància. Jo tots estos tempos que
vostè diu, com es pot imaginar, no tinc la informació al respecte, i en el moment del període electoral, quan
es produïxen estos fets, sap que moltes vegades les formacions polítiques denuncien o van a la Junta
Central per explicar exactament com està el tema, i després la informació que vostè ara em pregunta, no la
tinc i no li vull dir, perquè no li vull dir una cosa que en aquests moments no tinc aquesta informació de
quan va ser, quan es va dir, més enllà del que li vam contestar a la instància quan vostè em va demanar a
mi com a l'alcalde la informació al respecte. Té alguna altra pregunta? El senyor Domingo Tomàs té la
paraula.”

7. INTERVENCIÓ DEL SR. DOMINGO TOMÀS AUDÍ

Sr. Tomàs: “Sí, gràcies, alcalde. Bé, la primera intervenció és per comentar la resposta que m'ha fet vostè
envers a les pantalles. En tot cas, dir-li que celebro que estigui aquí, l'últim ple no es trobava bé, i crec que
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m'ha contestat la pregunta que li vaig fer al ple que sí que estava vostè. No li han transmès, crec que,
exactament, el que vaig preguntar jo a l'anterior ple. En tot cas, del que m'ha contestat vostè, celebro este
expedient  que han iniciat  per  pagament  indegut.  Per  tant,  demostra  que en alguna cosa teníem raó,
demostra que la nostra feina també l'estem fent i que d'alguna manera no és altra que fer la feina que mos
pertoca i és la feina d'acompanyar i de revisar aquelles qüestions que poden ser objecte de no estar ben
fetes, sense que això vulgui dir que sigui una barbaritat el que hàgim fet. Però bé, de moment s'han fet
retornar uns diners, vol dir que una mica de raó segurament devíem tindre i que això denota que alguna
cosa segurament no s'està fent bé. Jo vaig preguntar el darrer ple per un tema de si no hi havia conflicte en
un tema d'una signatura d'una declaració d'absència, de conflicte d'interès. No cal remenar l'històric, no cal
tirar molt enrere. Hi ha documents que estan firmats per membres del govern, si no ho llegeixo malament,
el setembre del 2024. Per tant, és molt clar este document en tot allò que exposa, en tot el que diu, i jo
voldria dir el mateix que vaig dir l'últim dia, que no sé si li han transmès tal qual, si este document està
correctament signat i no caurem en cap contradicció més com la que ens hem referit abans en matèria
d'estos pagaments que parcialment s'han hagut de retornar. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Sobre esta qüestió li  he comentat, perquè sí que una vegada estava jo, l'altra no, perquè
estava  malalt  a  l'últim  ple,  però  també  va  preguntar  si  s'havia  fet  alguna  actuació  al  respecte  o  si
consideràvem que s'estava fent bé o malament i, per tant, li he volgut donar resposta a aquesta qüestió. I
sobre el tema de la signatura del DACI, que entenc és el que em pregunta, no sé exactament a què fa
referència. És a dir, evidentment tots els membres van signar el DACI de la Junta de Govern, no sé a què fa
referència, si creu que algun membre del govern incompleix alguna d'aquestes i, en tot cas, si ho pensa,
pot dir en qui perquè no entenem en aquest sentit perquè està fent referència a aquesta qüestió.”

Sr. Tomàs: “Sí, gràcies, senyor alcalde. Jo crec que no em pertoca a mi dir-ho aquí. En tot cas, l'article 61.3
diu que el conflicte d'interessos del reglament de la Unió Europea i parla de totes aquelles relacions que
puguen  estar  emparades  en  un  tema  de  relacions  familiars,  afectives,  d'afinitat  política  o  nacional,
d'interés econòmic o per qualsevol motiu, directe o indirecte d'interés personal. Jo, simplement, pregunto
el que diu este document. No em pertoca a mi posar el foco sobre ningú. Crec que tots som suficientment
grans per entendre les coses i a qui li pertoqui, doncs que contesti.”

Sr. Alcalde: “És que la pregunta que em fa és si els membres de la Junta de Govern van signar este DACI,
és la pregunta que em fa? És que jo, més enllà, d’estes reflexions que fa, m'agradaria saber quina és la
pregunta concreta a què fa referència.”

Sr. Tomàs: “La pregunta és clara. Si  hi ha algun conflicte d'interès o no en algun dels signants d'este
document.”

Sr. Alcalde: “Evidentment, jo parlo per mi i crec que per la majoria dels membres que hi ha al govern, que
no hi ha cap conflicte, perquè sinó no s'haguessen signat estos documents. Si és això, llevat que apunte
exactament cap a alguna persona o alguna incompatibilitat que vostè cregui que s'ha produït en aquest
sentit.”

Sr. Tomàs: “Sí, gràcies, alcalde. No és la meva intenció apuntar cap a ningú, tampoc m'agrada la paraula
apuntar. En tot cas, totes les aportacions sempre intenten ser per sumar, per participar, per acompanyar i
per fer la nostra feina. Moltes vegades hem de sentir qüestions relatives al  nostre grup, com hem fet
abans, per exemple, que ja que el riu passava per allà, ens llancen tota una sèrie d'acusacions amb noms,
cognoms, públicament, amb tercera persones. Jo podria parlar potser de persones que no són terceres i no
ho faré. El que vinc a referir és que tothom faci una revisió. Nosaltres no la podem fer perquè ens falta
documentació relativa a aquest expedient. Quan la tinguem, segurament tornarem a preguntar si es el cas.
Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Molt bé, moltes gràcies. Per tant, entenc que no té cap altra pregunta al respecte. Sí? Té la
paraula.”

-  Pàg. 34 / 46 -           MGE / erc



Plaça Espanya, 1
43500 Tortosa

T 977 58 58 00
F 977 58 58 52

info@tortosa.cat

www.tor tosa.cat

                               

Sr. Tomàs: “Això era un comentari a la seva resposta del ple anterior. En primer lloc, tinc un prec. El prec va
en la línia que no és just sentir «com ens hem trobat l'enllumenat, com ens hem trobat això, com ens hem
trobat allò.» Què volien? Un claus en mà i tot nou de trinca? Evidentment, vostè sap perfectíssimament que
el manteniment és una carrera de fons pràcticament inacabable, però que este exregidor de govern de
serveis està molt satisfet de la feina que va fer, no en solitari, sinó amb els alcaldes que vaig tindre i amb
les companyes i companys dels diferents governs en els quals vaig tindre l'oportunitat d'estar. Fins i tot
amb  algun  que  altre  membre  de  grups  de  l'oposició  amb  els  quals  vam  participar,  vam  compartir
moltíssimes coses i vam treballar per a aquesta ciutat. Precisament de l'enllumenat, ara, més d'un any i
mig  després,  que estan posant  un enllumenat  nou a Quatre  Camins,  que sap perfectíssimament  que
portava molt de temps descarregat als magatzems de la brigada municipal i no s'havia posat enlloc. Home,
si vol que parlem de Sant Llàtzer, li diré un tema molt clau i que no val diners, li ben asseguro. Hem pogut
detectar que la llum funcionava de dia i no funcionava de nit. Això és molt greu, perquè això amb tots els
diners del món no ho pot arreglar, perquè això el que vol dir és que no fem i no fem allò que hem de fer. I,
òbviament, segurament no li pertoca a vostè anar a mirar si els fanals funcionen o no funcionen. Però és
que això en algun moment algú ho feia i es feia un repàs de ciutat. I això en aquests moments, com altres
coses  que  ens  diu  la  ciutadania,  està  abandonat,  i,  evidentment,  no  són un desastre,  no  ho fan tot
malament. Home, només faltaria, amb un pressupost com el que tenen, alguna cosa faran bé, alguna
l'encertaran,  però  també han d'admetre  i  han d'entendre  que si  estan  o  no  estan,  els  pertoca  rebre
aquestes crítiques i aquestes coses que a la ciutadania la incomoden, la disgusten i fan que este discurs
que Tortosa…”

Sr. Alcalde: “Si li està acabant el temps, senyor Tomàs…”

Sr. Tomàs: “Està abandonada i fa pena, doncs l'estem alimentant des d'aquí. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Jo no volia que em donés, no sé com ho ha dit, un cotxe en clau perfecte, però el que no em
pensava mai és que em trobaria el que m'he trobat, que em trobaria goteres a la Biblioteca, goteres a
l'Ajuntament, goteres al Mercat, goteres a la Llotja, goteres a l'Auditori, que em trobaria molts de quadres
elèctrics fets pols, que em trobaria molts fanals, absolutament abandonats, que ens trobaríem tot el que
ens hem trobat, que suposo que vostè era conscient i suposo que com a regidor de serveis també ho devia
patir, perquè evidentment el treball és molt gran per poder mantenir tot el que té la ciutat, però el que és
evident és que la deixadesa era i és molt preocupant. Per tant, jo simplement el que dic és que este govern
està fent tot  el  possible per millorar el  manteniment dels equipaments,  d'ensenyament,  esportius, que
abans n'han parlat. També l'enllumenat, que és una qüestió que preocupa, però que aquesta situació no
ve ni d'un any ni de dos, i li diria més, ni de tres ni de quatre, sinó que és una situació històrica dels últims
anys. I, per tant, davant d'aquí, el que nosaltres fem és actuar. S'estan revisant…, quan diu que això no
s'està fent, és fals, es revisen quan els fanals no van, es revisen quan plou i deixen de funcionar en molts
barris de la ciutat i s'està al damunt. El problema és que és tan gran la deixadesa que mos hem trobat que
és molt difícil donar una resposta immediata a tots els problemes que en estos moments tenim. I, per tant,
quan parlàvem abans del barri de Sant Llàtzer,  certament hi ha este problema, però és que el podríem
repetir per tots i cadascun dels barris de Tortosa, i en aquest sentit continuarem treballant per revertir-ho
el màxim possible. Entenc que em demana la paraula per a al·lusions. Té la paraula.”

Sr. Tomàs:  “Sí, moltes gràcies. Evidentment, hi ha una visió catastrofista, la del «que malament,  ui que
malament,  ui que malament.» N'hi ha una altra, que és la de: s'han fet moltíssimes coses, s'han remodelat
tots els vestidors de l'estadi municipal, s'han remodelat tots els vestidors del pavelló poliesportiu. I li dic
això  perquè  estàvem  parlant  d'enllumenat.  És  vostè  que  m'ha  començat  a  parlar  d'altres  coses.  Ens
podríem centrar només en enllumenat, aprofitaríem segurament més el temps i seria més instructiu tot de
cara a la ciutadania. Però, en certa manera, vostè sap perfectíssimament que el que s'ha fet en estos
últims mandats als equipaments municipals ha estat una autèntica barbaritat, perquè s'ha fet moltíssima
feina. I sí, li torno a repetir, hi ha qüestions que s'ha de continuar i no es pot parar. Evidentment. I sap què
passa? Que les goteres que té avui no tenen res a veure amb les goteres que tindrà d'aquí a un any.
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Perquè al final la ciutat està viva. Els equipaments acaben tenint determinades problemàtiques i podríem
fer un llarg etcètera, que si vol, un dia podem fer fins i tot un monogràfic només de temes de serveis i
d'equipament  públic.  Però  això  sí,  haurem de ficar  el  foco  al  temps  i  el  moment.  En l'època de crisi
econòmica,…”

Sr. Alcalde: “Se li està acabant el temps.”

Sr. Tomàs: “... es van fer moltíssimes qüestions. 

Sr. Alcalde: “Senyor Tomàs.”

Sr. Tomàs: “Vostès han apujat els impostos i tenim la ciutat com la tenen. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Bé, insisteixo, més enllà del comodí dels impostos, que és habitual també en el seu grup, que
la situació de la deixadesa no és que sigui catastròfica, és realista que tenim el que tenim i és més, miri, si
és així que vostès, que fa quatre dies estaven aquí, ens estan dient que fa falta millorar l'enllumenat,
millorar el  manteniment  en general de la ciutat i  evidentment és totalment necessari  i  en això estem
treballant perquè l'herència, en aquest sentit, que ens hem trobat, és la que és i insisteixo que estem
actuant, continuarem actuant i, per tant, invertint el màxim possible amb relació al manteniment en termes
globals  al  nostre  Ajuntament.  Sobre  aquesta  qüestió  ja  hem  fet  pregunta,  repregunta,  té  una  altra
pregunta? Té la paraula.”

Sr. Tomàs:  “Tinc un... Em queda un prec i una pregunta. El prec és per demanar també que una vegada
més, es deixi d'al·ludir a terceres persones, a gent que no està aquí, quan vostè parla d'este comodí també
de processos i esta història d'alguna manera maquiavèl·lica, argumentada amb una mica més de salsa que
no pas pollastre, i tot no s'hi val, això, senyor Jordan, no només no m'agrada sinó que faré el mateix que
abans. Jo no diré noms, no diré cognoms, no acusaré ningú i no sortiré a fer determinades coses que
potser alguns sí que han fet amb altra gent d'aquí, d'este plenari. Però avui, precisament, no és un bon dia
per parlar de processos de selecció i d'incorporacions de personal, cregui'm. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Molt bé per la seva reflexió, no tinc res més a dir-li, però en tot cas insisteixo que tots els
processos de selecció s'han de fer de manera correcta i en este sentit estem treballant. Té alguna altra
pregunta? Té la paraula.”

Sr. Tomàs: “Sí, gràcies, alcalde. Bé, el tema va relacionat amb la informació que hem tingut amb relació a
les obres dels Josepets. L'acord dels pressupostos amb la CUP diu que estudiaran recuperar la piscina dels
Josepets i de fet la CUP va d'alguna manera sortir dient que sí, que això era un fet seu i que a l'estiu
tindrien la piscina per al barri. Com ja vam dir natros, era fum i ni el mateix govern es creia el que havia
promès. De fet, natros ja vam avançar que aquesta piscina difícilment la podríem veure mai, però bé, això
al final els hi pertocarà a vostès i al seu soci de govern. Com tampoc hem vist cap municipalització, ni
tarifació social, ni res del que havia pactat el pressupost del 2024 i, en este cas, el que portem del 25. Per
tant, considerem que ja va bé, la CUP que vagi fent, vostès aniran governant i això els sortirà, al final del
mandat, molt barat. Res de res, com tot el que pacten amb la CUP és un xec en blanc, i vostès al final el
que ens acaben informant és que per fer les obres dels Josepets, pensen accedir a l'equipament per la part
de dalt i que la piscina s'haurà de demolir i quedarà inservible. És evident que és una piscina que fa molts
anys que està en desús i  que segurament  s'haurien de fer  moltes  coses,  però  la  gent  que ens està
escoltant,  quan  pensa  en  el  reaprofitament  de la  piscina  dels  Josepets,  s'entén  que  en  esta  política
d'urbanisme i d'obra pública també circular i de reaprofitament de les coses, alguna cosa d'allí segurament
podia aprofitar.

Per tant, això és, una vegada més, fum, postureig i evidentment natros ens hem de sentir temes quan
presentem mocions que són mesures populistes i sense sentit, i que són per un tema de rèdit electoral i
això de la piscina del Josepets, no sé si es podria escriure també en este resum de coses que he sentit en
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este plenari. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “No, no és ni rèdit electoral ni postureig, i este govern ja li dic que encarregarà la redacció d'un
projecte per recuperar l'antiga piscina del col·legi de Sant Josep. I, per tant, en aquesta línia s'encarregarà
la redacció d'este projecte. Evidentment, este estiu no tindrem piscina, això ho ha dit vostè, perquè l'acord
deia  que  era  la  redacció  del  projecte.  És  impossible,  vostè  ho  sap  perfectament,  que  hi  hagués  la
construcció d'una piscina este estiu, però sí començar els tràmits per saber com podem recuperar esta
piscina, més enllà de l'afectació que pot tindre les obres dels Josepets a una part d'esta piscina. De fet, el
projecte vinculat a la recuperació de la piscina, com vostè molt bé diu, s'ha de recuperar o rehabilitar al
màxim tot aquest espai, i  no és incompatible, ni de bon tros, amb les obres que s'han d'iniciar per al
projecte que en estos moments ja hi  ha marxa.  Per tant,  sí,  farem, com vam acordar amb la CUP, la
redacció del projecte de recuperació de la piscina i això ni és fum ni res del que vostè diu, sinó que és un
acord que, a més, compartim i que, per tant, el tirarem endavant durant estos pròpers anys i durant este
mandat. Té la paraula, senyor Tomàs.”

Sr. Tomàs: “Sí, gràcies, senyor Jordan. Jo al final sap què passa?, que tot allò que siguin capaços de fer en
el temps que els queda, ho celebraré i ho gaudiré com a ciutadà i com a veí de la ciutat. I si fan una
piscina, m'hi aniré a banyar, més clar l'aigua. M'entén? Sap què passa? Que en aquests moments, l'única
informació que se mos ha donat és que la piscina actual s'ha de demolir per un tema absolutament lògic
per tot el que s'ha de fer allí, però és molt fàcil, vostè mateix ho ha dit, al final, l'equipament té els metres
que té i té els espais que té. Si volguessin fer una piscina, segurament, vostès, que en altres coses també
són molt ràpids i  en cinc anys construirien no sé què i tal, home, que em diguen ara que ja llancen la
tovallola i no s'atrevixen a posar una data per a una piscina, home, si no és el 25, doncs ho podem dir clar
«Escoltin, ara farem el projecte i el 26 piscina.» Però sap què passa? Que jo no ho tinc clar,  jo no ho tinc
clar, perquè les intencions les hi veig una mica dubtoses. Si volguessin fer la piscina, estic convençut que
ja ho haguessin dit «Farem un projecte, mentrestant, embolicarem la troca i, de moment, de recuperar la
piscina als Josepets, de moment, res de res.”

Sr.  Alcalde:  “Se  li  està  acabant  del  temps.  Marejar  la  perdiu,  no  la  marejem.  De  fet,  vam  anunciar
públicament que faríem la redacció d'este projecte, i quan tinguéssim el finançament, i quan tinguéssim
realment el cost del projecte, llavors la farem, no tingui cap  tipus de dubte. I en tot cas, vostè no sé si
podrà anar a la piscina a banyar-se, però el que sí que li recomano és que vagi a la del WIN, que ara hem
arreglat  la  caldera  després  d'anys  que  no  funcionava.  Té  la  paraula  la  senyora  Ripoll.  Anys  que  no
funcionava, senyor Tomàs. Té la paraula la senyora Ripoll.”

8. INTERVENCIÓ DE LA SRA. MÒNICA RIPOLL CASTELLÓ

Sra. Ripoll:  “Bona tarda, regidores i regidors.  Senyor alcalde, en el meu cas, voldria preguntar-li  per la
situació de la Clínica Terres de l'Ebre. Segons la previsió que hi ha de tancament que el nostre grup va
demanar, la Clínica Terres de l'Ebre tancava per primera vegada en negatiu amb menys 318.931 euros.
Ens  pot  confirmar  aquesta  xifra?  En  cas  que sigui  així,  quines  mesures  pensem  prendre  per  revertir
aquesta situació?”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyora Ripoll. Com vostè sap, en este sentit, allò va ser una previsió que hi
havia estimada. El tancament s'ha de fer abans del 31 de març, si no recordo malament i, per tant, en el
moment que toque, veuran si acaba tancant en positiu o en negatiu, i en cas que tanqués en negatiu,
quines accions es podrien portar a terme. Té la paraula.”

Sra. Ripoll: “Sí, és evident que els cèntims hagin sortit negatius o no, no me'l pot donar avui, però jo crec
que sí, que a hores d'ara, quan s'ha de fer d'aquí unes setmanes el Consell d'Administració, on es donarà la
documentació detallada, a hores d'ara, vostè ha de saber si  es tancarà en positiu o en negatiu.  No li
demano la xifra exacta, sinó si avui té constància que això sigui en positiu o en negatiu.”
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Sr. Alcalde: “Li torno a insistir que es donarà la informació quan toca, on toca, on el govern considere, que
en este cas és el Consell d'Administració, i allí podrà fer la valoració que creguin amb relació al tancament
de la Clínica Terres de l'Ebre. Té alguna altra pregunta?”

Sra. Ripoll: “Sí, no li puc contestar amb res més la primera.”

Sr. Alcalde: “És que, per al·lusions, no l'he tornat a al·ludir i, per tant, aquí hauríem acabat la pregunta, a
menys que en tingui una altra.”

Sra. Ripoll: “És per al·lusions perquè m'ha dit que creu que jo no puc esperar més…”

Sr. Alcalde: “Li dono, no tingui cap dubte, per al·lusions.”

Sra. Ripoll: “Jo li dic que al nostre grup ens preocupa la clínica perquè mai s'havia tancat en negatiu i, per
tant, ens preocupa i ens ocupa este tema, i volem saber que si és així, les mesures…, si tenia estudiades
les mesures de fer perquè això reverteixi si és que és negatiu com sembla que tot ho indica. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Li torno a contestar que al Consell d'Administració se l'informarà si tanca en negatiu, si tanca
en positiu, i,  en cas que tanque en negatiu, quines són les mesures que es prendran en consideració
perquè així no fos, perquè encara aquesta informació vostè, com és lògic, no la té, tenint en compte que no
s'ha celebrat el Consell d'Administració corresponent. Té alguna altra pregunta? Té la paraula.”

Sra. Ripoll: “I ara la meva segona pregunta és sobre la previsió de tancament de l'Hospital de la Santa Creu
de Jesús, que segons les dades facilitades enguany, seria de menys 1.464.537€. Després que l'any passat
ja s'hagués tancat en negatiu amb 1.621.692€, després de setze anys de tancament en positiu. En este
cas, voldria també saber si ens pot confirmar aquesta xifra, i si han pres alguna de les mesures anunciades
ara fa un any per vostè mateix en seu plenària.”

Sr. Alcalde: “Sí, sobre aquesta qüestió, exactament li dic el mateix que fa referència a la Clínica Terres de
l'Ebre.  Per  tant,  veurà  si  tanquem  en  positiu  o  negatiu  en  el  moment  que  pertoque  al  Consell
d'Administració. Estes previsions són les últimes que es van donar. En tot cas, són unes previsions que tot i
l'augment dels costos salarials, que vostè coneix, molt importants, marcat per les normatives superiors, ha
fet que rebaixéssim per primera vegada amb relació a l'any passat i del dèficit estructural que hi havia, ja
de  dèficit  del  propi  hospital,  però  insisteixo,  que  tota  aquesta  informació  se'ls  donarà  als  Consells
d'Administració corresponents i allí podran valorar les mesures que es van tirar endavant, si es tanquen en
negatiu o en positiu, de quina manera i a partir d'aquí com actuar. Té la paraula senyora Ripoll.”

Sra. Ripoll: “Sí, sobre la bugaderia que vostè va anunciar l'abril de l'any passat, que estaria a finals d'any.
Estem al mes de març i encara no estan licitades les obres ni la maquinària per poder internalitzar el servei
i, a més, d'aquell pla de viabilitat que ens van plantejar amb el Departament de Salut, ja el tenen? Ens
poden explicar en què consisteix totes aquestes mesures que hagin de fer per revertir tot això ja a l'any
passat?”

Sr. Alcalde: “Sobre aquesta qüestió ja en vam parlar, si no recordo malament, en un debat aquí al respecte.
Una de les qüestions importants és la bugaderia, la bugaderia que vostès estan en contra que en féssim la
internalització.  S’esta procedint a que puguem fer el pagament o la compra més ben dit del  Balneari del
Porcar, per poder fer després la compra de tot el material, estem avançant en este tema, i esperem en els
propers mesos poder tirar endavant esta i altres mesures, però de totes maneres, en estos moments, tal
com li dic, que la previsió del dèficit que hi ha ja és inferior a la de l'any passat, i tenint en compte que han
augmentat moltíssim els costos salarials. Insisteixo que el Consell d'Administració es donarà el detall de tot
al respecte i es veurà si es tanca en positiu o en negatiu. Té alguna altra pregunta?”
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Sra. Ripoll: “No, respecte, això a l'últim li voldria replicar.”

Sr. Alcalde: “És que no l'he al·ludida, ara no l'he al·ludida i, per tant, entenc que si no té cap altra pregunta,
passaríem al següent regidor, llevat que tingui una altra pregunta. No li he fet cap al·lusió.”

Sra. Ripoll: “Jo li preguntaria…”

Sr. Alcalde:  “Si em deixa parlar. No li he fet cap al·lusió al respecte, simplement li he contestat, no li he
tornat a dir res a vostè i, per tant, si és sobre esta qüestió, no tindria la paraula. A no ser que tingui una
altra pregunta. Té una altra pregunta.”

Sra. Ripoll:  “Jo li preguntaria que vostè m'ha estat tot el rato, a mi, comparant les dades respecte a l'any
anterior, però els últims setze anys abans, vostè sap com tancava l'Hospital de la Santa Creu, si era positiu
o negatiu?”

Sr. Alcalde: “Evidentment, ho sé. I anava a dir una cosa, però no la direm perquè este to una mica ratllava
la falta de respecte. Entre altres coses perquè vostè sap perfectament que en este ple es va fer tot un
debat al respecte, que va durar moltes hores, on es va donar la informació de com tancava l'hospital
durant els últims setze anys, amb les diferents auditories, tot el que advertien. Per tant, evidentment ho
sabem, evidentment ho estem patint i ho hem patit, per això va sortir el dèficit estructural que va sortir i
que vam explicar l'any passat, i per això en aquests moments s'està treballant per reduir el dèficit. El dèficit
en aquests moments s'ha reduït i, per tant, veuran, finalment, si acabem tancant en positiu o en negatiu.
Té la paraula.”

Sra. Ripoll: “Només comentar-li que davant d'este greu problema que es va viure l'any anterior, el que ens
sobta és que no ens pugui explicar aquí totes les mesures que s'han fet per revertir-ho, perquè realment, si
no s'han fet, per això tornaríem a tancar en números molt, molt negatius. Per tant, crec que no seria res
d'estranyar que vostè aquí ara pogués explicar cadascuna de les mesures que vostè aquí va portar en este
plenari i ens pogués a dir «Vam aportar estes solucions, realment les hem aportat esta, l'altra o la que fos,
la de la bugaderia, la que fos». Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Les mesures que vam dir, les vam explicar en el seu moment, aquí, en un plenari, i serà el
govern que les explique quan considere de manera més detallada, en este cas. Insisteixo que al Consell
d'Administració poden fer totes les preguntes al respecte perquè, a més a més, estan donant per fet que
l'hospital tancarà en negatiu sense tindre encara la informació al respecte. Per tant, jo el que els hi dic és
que el  Consell  d'Administració  s'explicarà  això  i  tot  el  que creguen  oportú,  i  podran veure  quin  és  el
tancament, en este cas, de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús per aquest any. Molt bé. El senyor Sorolla
té la paraula.”

9. INTERVENCIÓ DEL SR. JORDI SOROLLA DURÁN

Sr. Sorolla: “Sí, gràcies, alcalde, regidores, regidors. Primer de res, vull fer una pregunta que vaig formular a
l'altre ple i que no m'han contestat? Fa referència a quan es pintaran els senyals horitzontals del pas de
vianants al carrer Teodor González amb el carrer Cervantes. Ja que han passat tres mesos de quan es va
obrir el pas, després d'acabar les obres de pavimentació i encara no existeixen. És una zona per on passen
milers de persones a diari amb el consegüent perill per als vianants. Quan tenen previst acabar l'obra?”

Sr. Alcalde: “Si, no li he contestat perquè em consta que se'ls hi va contestar en Comissió, o no sé si vostè
no està a la Comissió en la que es va contestar. No sé si està a la Comissió. No està vostè a la Comissió,
però es va contestar allà, i la informació que tinc, que se’ls va donar, és que es procediria precisament o el
divendres de la setmana passada o durant este principi de setmana a pintar estos passos de vianants.
Finalment, no ha pogut ser perquè plovia, però estem pendents que l'empresa actuï com més ràpidament
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millor, però no li he contestat perquè es va donar informació a la Comissió corresponent, en la qual entenc
que vostè no hi era. Sí, el senyor Domingo Tomàs m'ha demanat la paraula.”

Sr. Tomàs: “Gràcies, alcalde. No, només per matisar que es va informar que s'havia fet el requeriment, que
s'havia de pintar, però data exacta no la teníem.”

Sr. Alcalde: “En tot cas, a mi sí que se'm va dir que s'havia donat la data. Jo no estava allà, però ja l'informo
que estem a punt de poder fer-ho perquè estem pendents que l'empresa actuï al respecte, però s'havia
informat en la Comissió. Té alguna altra pregunta? Té la paraula.” 

Sr.  Sorolla:  “Gràcies,  alcalde.  En el  meu cas,  serà  un  prec.  Esta  setmana  passada  vam conèixer  els
resultats d'un informe de la URV, fet pel doctor Joan Antoni Duro, sobre el PIB turístic a Tortosa entre els
anys 2018 i 2022. Segons vam poder constatar, el PIB turístic havia incrementat en estos anys, fins a
generar un impacte de 100 milions d'euros i representar prop del 10% del total del PIB a la ciutat. Estes
xifres demostren l'aposta encertada dels anteriors governs municipals per fer del turisme un dels sectors
estratègics dinamitzadors de l'economia de la ciutat. En els darrers anys, els governs de Junts per Tortosa
van fer un esforç per generar nous actius turístics, com pot ser el Museu, passeig de les Cultures, Centre
d'Interpretació del Renaixement, Centre d'Interpretació de la Semana Santa, Cota 0 i el Refugi antiaeri,
entre d'altres. També l'any 2010, el govern municipal va impulsar la targeta Tortosa Card, un servei que en
aquell moment t'oferia la possibilitat de visitar l'Exposició permanent de la Catedral, els jardins del Príncep i
el Centre d'Interpretació del Renaixement, i que després s'hi va afegir també la visita al Museu i al Centre
d'Interpretació de la Setmana Santa. Des del passat mes de maig, amb la targeta Tortosa Card ja no es pot
visitar l'Exposició permanent de la Catedral. Ara, tenim les dades de recaptació de la Tortosa Card del
2024, que és de 9.100 euros, una davallada del 35% respecte a la recaptació del 2023 o del 2022, que
era l'entorn dels 13.800€. El meu prec és molt senzill. Li demanaria que tornés a negociar amb el Capítol
Catedralici per recuperar i incloure l'exposició permanent de la Catedral del Tortosa Card, ja que és un
atractiu turístic de primer ordre.”

Sr. Alcalde: “Recepciono el prec, però no és que el recepciono, sinó que estem treballant en aquesta línia
perquè es pugui fer de manera correcta també la incorporació d'este atractiu turístic a la Tortosa Card. En
aquest  sentit,  s'hauria de fer  una licitació perquè es poguessin  presentar  les diferents  empreses que
venen, en aquest cas, amb referència a la visita a la Catedral, incorporar-se dins de la pròpia targeta. I en
aquest sentit, ja li dic que estem treballant i pendents de veure exactament de quina manera es pot tornar
a incorporar però fent-ho bé, perquè de la manera com s'estava fent era incorrecta. Hi havia un conveni,
des de feia molts anys, que no s'havia tornat ni a prorrogar ni a signar, i entre el Bisbat i Contractació, i el
Departament de Turisme s'està treballant en esta línia per poder-ho incorporar, però fent les coses de
manera correcta. Té la paraula.”

Sr. Sorolla:  “I este treball que estan fent i estos contactes i estes entrevistes, quan preveu vostè que es
posaran d'acord i es podrà tirar endavant?”

Sr. Alcalde:  “La regidora de Turisme em diu que ja està bastant avançat,  que ens fa falta algun tipus
d'informació al respecte, però en tot cas ara no li puc dir exactament quines seran les dates, però insisteixo
que el conveni que hi havia no era correcte. S'ha de fer una licitació per poder comprar entrades, en este
cas, a la Catedral i després poder-les oferir dins de la targeta turística. Per tant, s'està intentant regularitzar
fer les coses de manera correcta i després que els turistes puguin tornar a tindre este atractiu dins de la
targeta de Tortosa Card, més enllà que podíem seguir accedint, evidentment, a nivell individual al respecte.
Té la paraula la senyora Roigé.”

10. INTERVENCIÓ DE LA SRA. MERITXELL ROIGÉ PEDROLA

Sra. Roigé:  “Alcalde, regidors. Abans de començar, en primer lloc, voldria fer un prec, un prec pels seus
comentaris als meus companys, respecte a les respostes que ha fet. I el meu prec és que després de quasi
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dos anys estaria  bé que deixés  d'utilitzar  el  comodí,  com vostè ha dit,  utilitzo les  seves  paraules,  de
l'herència o del retrovisor, perquè no tot s'hi val ni tot serveix per respondre davant la falta d'actuacions
que té ni  davant de tal  com està la situació de la ciutat.  I  en tot  cas,  si  vol  parlar d'este comodí de
l'herència, potser també caldria afegir a l'herència que els hem deixat pel que fa als 3 milions i mig d'euros
per al Teatre Auditori Felip Pedrell o els 2 milions per al circuit de les Muralles,  un milió i  mig per als
Josepets, 1.700.000 euros per a Ajuts a l'habitatge, 1.300.000 euros per poder fer habitatge al centre
històric o 4 milions per a l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, o un conjunt de projectes fets, unes finances
sanejades o uns impostos congelats que vostès han apujat. 

Però, en tot cas, el meu prec ve per aquí, amb el fet que li queden nou plens, li queden nou mesos al
davant com a l'alcalde i, per tant, el que estaria bé és que governessin, que paressin de mirar cap enrere, i
que el que fessin és resoldre els problemes que té la ciutat, perquè parlant del passat no acabarà de
resoldre res, simplement la ciutat cada dia empitjora més. I este és el meu prec que pari d'utilitzar este
comodí de l'herència, però, en tot cas, si el vol utilitzar, que el faci servir en tots els seus àmbits i en tots
els seus sentits, com li ha dit també el meu company regidor.”

Sr. Alcalde:  “Miri,  jo utilitzaré el comodí del passat quan ho cregui oportú, perquè vostès aquí venen a
donar moltes vegades lliçons, repeteixo, moltes vegades, no sempre, sobre qüestions que es posen les
mans al cap, com si fos això tot un desgavell, que és la imatge que volen transmetre, però la realitat és que
els que ara estem governant som natros i ara tenim molta informació que abans no teníem i, per tant, si
vostès fossin verges des del punt de vista de no haver governat mai, entendria que poguessin fer esta
oposició,  però  és  que  fan  una  oposició  que  a  mi  m'ho  posen  molt  fàcil  el  fet  de  recordar  moltes
incongruències de les quals vostès feien en el seu pas en el passat i, per tant, jo els ho recordaré sempre
que ho cregui oportú. 

Perquè això és un debat positiu entre un grup de l'oposició i un grup del govern, més enllà que natros
continuem governant i tirant endavant la ciutat amb les herències positives que mos van deixar, com tots
els governs deixen, però també recordant totes les herències negatives, que són moltes, que mos van
deixar,  des de totes les goteres que abans he explicat a la majoria dels edificis municipals,  o des de
possibles sancions que abans vostès mateixos s'han posat a parlar del passat, cosa que també em sorprèn
perquè ningú els havia interpel·lat  sobre el  tema dels murals  i,  per  tant,  sembla que vostès quan els
interessa també parlen del passat. Per tant, insisteixo, natros continuarem governant, continuarem mirant
el present i el futur, però quan vinguen crítiques per part de vostès, tenim tot el dret a recordar-los que
vostès quan governaven, van governar durant molts anys, setze anys, i moltes de les accions que van fer,
precisament, no són modèliques, i estem en tot el dret a recordar-los. Té la paraula.”

Sra. Roigé: “En tot cas, la imatge de la ciutat és la que és. No cal que diguéssem natros res, ja ho diu la
gent i ja ho diuen les associacions i ja ho diu tothom. En definitiva, no és necessari que diguéssem natros
res, però, en definitiva, també els que governen avui són vostès, i ningú els ha obligat a governar. Tot i
perdre les eleccions, van decidir governar, es van ajuntar, tenen el suport incondicional de la CUP i, per
tant, avui el que el prec per part nostra és dir que governin, que li queden nou mesos al davant, i el que ha
de fer és governar i parar de mirar el retrovisor. I, per tant, això és el que nosaltres avui li volem fer, este
prec,  especialment  després  de  tots  els  comentaris  que  acaba  de  fer  a  les  contestacions  dels  meus
companys regidors.”

Sr. Alcalde: “Insisteixo, mirarem el retrovisor sempre que ho creguéssim oportú, com vostès van fer durant
molts anys. De fet, vostès parlaven d'un retrovisor de setze, deu, dotze anys enrere. A nosaltres no ens toca
anar tan enrere, perquè fa pocs dies vostès governaven a la ciutat i a totes les preguntes que m'han fet els
seus regidors i regidores no els hem parlat del passat, quan per exemple, hem parlat de l'escorxador, que
és una qüestió que ha passat durant este mandat i  que hi hagi hagut un incendi i  en este cas no té
responsabilitat ningú, sinó una desgràcia, el que els hem explicat és de quina manera s'està actuant. Però
quan vostès posen damunt de la taula qüestions que sembla que hagin caigut del cel, doncs els hem de
recordar que estem on estem, perquè venim d'on venim i, per tant, continuarem dient el que creguéssim
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en relació amb estes qüestions. Entenc que iniciem, ara sí, el debat de les preguntes. Li dono la paraula,
entenc, per a la primera pregunta.”

Sra. Roigé: “Tinc un últim torn de…”

Sr. Alcalde:  “Li dono el torn, però ja sap que tornarem a dir exactament tots dos el mateix, esperant no
avorrir la ciutadania, però si vostè vol, li torno a donar la paraula i tornem, i acabem aquesta qüestió. Té la
paraula.”

Sra. Roigé: “Crec que la ciutadania és prou intel·ligent per a avorrir-se o no avorrir-se, i, en este cas, crec
que avorrida no ho està, per  aquells  que ho segueixen.  Però en tot cas,  i  per acabar,  és evident que
continuen fent oposició de l'oposició. Vostè va estar dotze anys a l'oposició, ara en porta dos aquí al govern
i, per tant, l'únic que li demano és això, que governin, que és per això el que s'han decidit ajuntar i poder
tirar endavant la ciutat, que és el que necessita i és el que ens fa arribar la gent i, en definitiva és el que
pensa avui tota la gent de Tortosa. En tot cas, això és el que els estem demanant com a prec.”

Sr. Alcalde: “Jo li demano que faci una oposició constructiva. A natros el que ens fa arribar a la gent és que
vostès estan fent una oposició totalment destructiva, des de dins i des de fora de l'Ajuntament, pel carrer,
tothom amb qui parlem, que no han acceptat la situació actual i que, per tant, segurament seria molt millor
per a la ciutat que fessin un altre tipus d'oposició. De totes maneres, respectem l'oposició. Vostès són
lliures de fer el que creguen. Ja mos va bé que facin aquesta oposició tan destructiva i natros recordarem
tot allò que creguéssim oportú amb relació a la seva gestió, sobretot quan es tira per cara qüestions a
l'actual govern, tenint en compte el que vostès van fer, i com mos van deixar la ciutat en les qüestions que
considerem que són negatives. Entenc que ara sí que té una nova pregunta. Té la paraula.”

Sra. Roigé:  “Sí, començaré però recordant que s'ha de recordar quina diferència hi ha entre oposició i
treballar i el que fem…”

Sr. Alcalde:  “Li demanaria que respectés el Reglament Orgànic Municipal i que, per tant, el debat sobre
aquella qüestió que han parlat ara, hem fet dos minuts, dos minuts, un minut, un minut. I, per tant, si vol
tornar a parlar d'aquella qüestió, sap que no ho hauria de fer, perquè ja hem tancat el debat, em tocarà
tornar a contestar a mi. Li he preguntat si volia fer una nova pregunta, m'ha dit que sí, i ha continuat amb
l'anterior. Per tant, li torno a dir: vol fer una nova pregunta?”

Sra. Roigé: “Faig un prec abans de les preguntes.”

Sr. Alcalde: “Li dono la paraula per a fer un prec.”

Sra. Roigé: “Moltes gràcies. Li faig un nou prec: que deixi de fer oposició de l'oposició, que, en definitiva,
això és el que els pertoca avui i que si durant 12 anys la seva forma d'oposició va ser la del no a tot, votant
sempre en contra tot el que vam portar a terme, a tots els pressupostos, a totes les actuacions, a totes les
modificacions pressupostàries. Esta no és la nostra manera de fer, com s'ha vist, i com avui hem portat
una de les nostres mocions en positiu, igual com ho vam portar als últims plens. Per tant, el prec que li faig
és que governin i que, per tant, governin, que treballin i que recordi també quina oposició feia vostè i sí, el
que diu la gent, ho tenim claríssim.” 

Sr. Alcalde: “Bé, jo crec que tota la ciutadania de Tortosa pot veure com la senyora Roigé ha volgut dir que
anava a fer una nova pregunta, però ha tornat a parlar sobre el mateix, perquè no pot evitar ser l'última a
parlar tot i que el reglament diu el que diu. I ara jo li torno a insistir: és fals que nosaltres quan estaven al
govern votàvem en contra de tot. De fet, totes les mocions que va presentar el grup de Movem Tortosa
majoritàriament van ser tombades i votades en contra per vostès, tot i que després van tirar endavant
molts dels projectes que mos havien votat en contra. És fals que fèiem una oposició destructiva com la que
vostès estan fent i, evidentment, li torno a dir, vostès estan fent una oposició totalment destructiva. És vox
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populi a nivell de tota la ciutat, també de molts dels seus votants. A mi m'agradaria que fessin una oposició
diferent, no l'estan fent, encara tenen temps de rectificar, però en tot cas, nosaltres governem més enllà
del que vostès diuen i fan, ho continuarem fent, i en este sentit continuem treballant per tirar endavant la
ciutat amb aquelles coses que hem heretat de manera positiva, però amb totes aquelles que també hem
heretat de manera negativa, que són moltes, moltes de les quals vostès, a vegades, de manera sorprenent,
venen aquí al ple a preguntar i nosaltres, evidentment, els ho hem de recordar, perquè vostès van estar
setze anys governant i això deixa moltes vegades petjades en aquest sentit negatiu que a hores d'ara a la
ciutat en patim les conseqüències. Vol contestar sobre este tema? Torna a tindre la paraula. Sap que tanca
l'alcalde, però li dono la paraula una altra vegada.”

Sra. Roigé: “Sí, ho conec perfectament. Moltes gràcies. En tot cas, li recordo que l'únic grup que sempre ho
ha votat tot en contra, el grup de Movem, amb el PSC no va succeir, amb Esquerra Republicana no va
succeir, amb la resta de grups que formaven part de l'anterior mandat no va succeir i, per tant, els únics
van ser vostès. Però en tot cas, al final, la ciutadania sí que ho va decidir i ho va decidir donant-nos a
nosaltres 10 regidors, pujant de 29 a un 42% del percentatge i a vostès baixant un 20% els seus vots. Per
tant, sí, la ciutadania ho va decidir i ho va decidir perfectament, i, en tot cas, a vostès els van situar com a
perdedors, i avui, gràcies a la CUP, estan al govern. Però en tot cas, el que li torno a reiterar és que deixi
d’utilitzar este comodí, que simplement a l'únic que perjudica és a vostè. I el que ha de fer és governar i
treballar,  i  resoldre els  problemes que té la  ciutadania,  des de l'enllumenat,  fins a tot  el  que pogués
succeir, perquè la ciutat, com ha dit el company regidor, està viva i necessitat que cada dia s'hi treballi.”

Sr. Alcalde: “Bé, tornem a entrar en una dinàmica que crec que demostra on estem, i demostra quina és la
seva insistència. És absolutament fals que nosaltres ho votàrem tot en contra. Tinc les xifres aquí. Qui va
votar majoritàriament totes les propostes que va fer Movem Tortosa va ser el seu grup i, en canvi, moltes
de les mocions que quan vostès governaven, vostès presentaven, nosaltres les votàvem a favor. I això és
així, els fets són els que són. Per tant, qui va fer l'oposició constructiva era el nostre grup. De fet, hi havia
gent que ens criticava perquè eren massa tous i massa constructius. I en aquest sentit, qui realment està
fent l'oposició destructiva són vostès. Insisteixo que nosaltres continuem governant, ho continuarem fent,
però recordarem tot allò que consideréssim quan ho consideréssim oportú, més enllà del que vostè cregui.
Ara, si vol que iniciéssem la segona pregunta, té la paraula.”

Sra. Roigé: “Gràcies per deixar-nos fer més preguntes.”

Sr. Alcalde: “Pot fer totes les que vulgui, no li he dit que no les pot fer.”

Sra. Roigé: “En tot cas, començo la pregunta. En tot cas, i esta pregunta és sobre l'hospital i l'ampliació de
l'hospital, les obres d'ampliació de l'Hospital Verge de la Cinta. Com tothom sap, és més necessari que mai
disposar d'una ampliació de l'hospital, igual que d'un hospital nou. I avui les obres d'ampliació de l'hospital
estan aturades des de fa més de dos mesos, per causa d'una troballa de restes arqueològiques. És evident
que és necessari  que aquesta ampliació es  porti  a  terme,  una ampliació que va amb massa retard i
resolgui la situació actual.

Hi ha diferents solucions, estic convençuda per a la troballa que s'ha fet de restes arqueològiques, però
s'ha de resoldre i s'ha de tirar endavant. I s'han de portar a terme estes solucions sense més dilacions. I el
problema que tenim el dia d'avui és que encara no s'han reprès estes excavacions, que fa més de dos
mesos que estan aturades. La mateixa Junta de Personal de l'hospital i  també la immensa majoria de
treballadors del mateix hospital han reclamat que es faci l'ampliació ja, una ampliació que al seu moment
no volia, però que avui defensa, i em sembla perfecte i em sembla molt bé que s'hagi unit al que nosaltres
reclamàvem que és que es faci aquesta ampliació, i han convocat diferents manifestacions per tal que
reprenguen les obres de manera immediata. Davant aquesta falta d'actuació, per part, en aquest cas, que
les obres es reprenguin, des de l'Ajuntament, volem saber què s'ha fet per tal que aquestes obres tirin
endavant. La pregunta és què ha fet vostè concretament, senyor Jordan, per tal que aquestes obres es
reprenguin ja?”
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Sr. Alcalde:  “Evidentment, el que he fet és el que suposo que es pot imaginar que he fet, que ha sigut
parlar amb la Generalitat de Catalunya, amb la mateixa consellera de Salut, amb el delegat del Govern a
les Terres de l'Ebre, dient que s'ha de buscar una solució com més ràpidament millor, que evidentment
tenim un problema vinculat al patrimoni, vostè és experta en això, avui també s'ha vist, amb relació als
murals, i que s'ha de tenir en compte esta qüestió, però que s'ha de poder desencallar per buscar una
solució que permeti una ampliació tenint en compte aquesta situació.

I el que sí mos diuen des de la Generalitat és que intentaran agilitzar al màxim les excavacions que per llei
s'han de fer i que a la vegada s'intentarà buscar una solució per poder fer l'ampliació en la mesura que
sigui  possible.  Per  tant,  estem allà  on hem d'estar,  defensant  els  interessos  de la  ciutat  de  Tortosa,
defensant que el més ràpid possible s'actuï, però complint tots els terminis o totes les normatives que sap
que hi ha pel que fa a patrimoni, sanitat, i en esta línia estem demanant que la Generalitat actuï el màxim
possible. La propia Generalitat i, concretament, el Departament de Salut, també estan preocupats perquè
és evident que l'ampliació que s'havia de fer, amb tota aquesta situació d'estes troballes, s'ha paralitzat, i a
partir d'aquí continuem treballant amb el Govern perquè el més ràpid possible es puguin fer les diferents
excavacions arqueològiques i, a la vegada després, que hi hagi un projecte que permetés l'autorització des
del punt de vista legal de patrimoni i, a la vegada, la solució a l'ampliació que és necessària per donar una
resposta  el més prompte  possible a la situació que tenim a nivell de l'Hospital Verge de la Cinta. Té la
paraula.”

Sra. Roigé: “És evident, senyor Jordan, amb la seva resposta, que torna a fer oposició de l'oposició parlant
de temes que no li hem preguntat, intentant deixar en evidència, però en tot cas, el que m'ha dit no té res a
veure amb el que se'ns va dir a la Comissió d'Urbanisme, que vam preguntar exactament sobre quines
gestions s'havien fet per part de l'Ajuntament i ens van dir, tècnicament i políticament, que no se n'havia
fet cap i que tot això s'estava fent per part de la Generalitat. Per tant, és evident que un cop més no s'està
liderant, no s'està portant a terme la feina que toca i el que toca des de l'Ajuntament és treballar per tal de
resoldre això.

No pot ser que portéssim més de dos mesos amb les obres aturades. Ja sé que vostè no volia que es
fessin aquestes obres, però no pot ser que avui les tinguéssim més de dos mesos aturades, que no s'hagi
portat a terme i no s'hagi reprès de forma immediata les excavacions. I si  des de l'Ajuntament al  seu
moment no haguéssim treballat ni mediat, ni hi haguéssim estat incidint, avui no tindríem l'edifici de les
Delegacions ni el Palau de Justícia i les cases de la Catedral estarien al mateix lloc. Per tant, el que li
demano és que defensen els interessos de Tortosa, que no pot ser que avui encara estiguin estes obres
paralitzades.”

Sr. Alcalde: “Jo no sé el que li van dir a la Comissió d'Urbanisme perquè allà jo no hi estava present, però sí
que li puc dir que s'ha treballat molt per part dels tècnics de l'Ajuntament per poder facilitar, en primer lloc,
l'ampliació prevista, i s'està treballant també moltíssim per a poder tirar endavant l'ampliació. En aquests
moments, l'ampliació depèn exclusivament del Departament de Sanitat i del Departament de Cultura de la
Generalitat per les troballes, i el que nosaltres estem fent com a govern o com a alcalde, en este cas, ja li
dic, és parlar amb els principals agents responsables d'esta obra perquè es pugui tirar endavant com més
prompte millor.

Però entendrà que s'han de fer, suposo, estes excavacions arqueològiques perquè així ho ha demanat de
manera oficial la Comissió de Patrimoni al Departament de Salut. Entenc que el Departament de Salut no
es pot saltar la Llei de Patrimoni de Catalunya, no diré res més, però ho dic perquè quedi clar, i que a partir
d'aquí s'ha de buscar una solució perquè es pugui  realment trobar una sortida a esta situació d'estes
excavacions arqueològiques i l'ampliació necessària de l'hospital.  Té alguna altra pregunta més? Té la
paraula.”
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Sra. Roigé: “Abans li parlava de l'hospital, que té un greu problema i que s'ha de resoldre. I ara li parlaré de
l'hospital nostre, de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, on espero que sí,  que avui sí que actuï i que, ja
que n'és el president del Consell d'Administració, que ho resolgui. El desembre van acordar, amb el nostre
desacord, que la residència que està en una planta de l'hospital tindria un conveni per als treballadors
diferents de la resta de l'hospital, que reduiria el nivell dels professionals i que també reduiria els sous del
personal que hi treballés. Però això ho va supeditar, i així es va comprometre, i així consta a l'acta del
Consell d'Administració, que només es faria si s'ampliava el nombre de llits d'una planta de l'hospital i així
es podria recol·locar el personal per tal que poguessin continuar treballant al centre. Ens van dir que sí, que
aquesta ampliació la teníem tancada amb CatSalut, perquè els vam demanar que no ho féssim sense
generar malestar entre els treballadors sense caldre, i ens van dir que ho tenien molt avançat. I de fet, la
regidora va dir als treballadors que tenien l'acord amb CatSalut de tenir aquesta ampliació amb més d'un
90% de seguretat. La sorpresa, o no tan sorpresa, arriba el passat dimecres, quan vostès van enviar un
comunicat als treballadors de l'hospital dient que l'opció d'obrir el passadís i comptar amb més llits no es
farà perquè «el  CatSalut no la contempla»,  textualment,  però sí  que es vol fer el  canvi de conveni del
personal.  I,  per  tant,  la  meva pregunta  és:  estan dient  que allò  que van dir,  ara es  fan enrere? Que
aplicaran el conveni que redueix sous i baixa els nivells sense tenir més llits on recol·locar el personal? Que
incompleixen  l'acord  adoptat?  Perquè  van  dir  sempre  que  una  cosa  anava  lligada  a  l'altra  i  el  seu
compromís,  el  seu directe,  va ser  este.  Ens pot informar al  respecte què pensa fer  a l'hospital  i  a la
residència? Un hospital que torna a tancar amb pèrdues, com hem vist, per la seva mala gestió o pel fet de
la falta de gestió directament perquè es troba en una situació d'abandonament de part del govern actual.”

Sr. Alcalde: “Bé, és vostè qui diu que torna a tancar en negatiu perquè encara no té les dades, i suposo que
s'avança o no sé si abans no ha escoltat el que hem comentat amb una altra regidora, però en tot cas, de
moment, esta informació que tanca amb pèrdues la diu vostè.

Dit això, certament, es va produir aquesta votació entre els treballadors i les treballadores de l'hospital
perquè s'havia acordat amb l'anterior Govern de la Generalitat, el que vostè ha dit i el que natros vam dir,
que era que es portaria a terme este canvi de conveni si  es portava a terme el fet de poder obrir un
passadís  més,  amb  més  llits  i,  per  tant,  absorbir  una  part  dels  treballadors  en  este  sentit  i  que,
evidentment, només es portaria a terme si fos en estes condicions. El que se mos ha dit ara, amb el canvi
de govern, i per part de CatSalut, és que no veuen que hi hagi necessitat de llits addicionals en funció de la
població, dels ràtios de Terres de l'Ebre i que, per tant, este acord, que en el seu dia hauríem portat a
terme, no es podrà portar a terme amb les condicions que en aquell moment se mos van dir de part de
l'anterior govern. A partir d'aquí, el que hem traslladat, i també hi estem d'acord com a Ajuntament, als
treballadors, és que este conveni s'explorarà de quina manera es poden portar a terme els canvis, i que
sempre sigui amb una solució que perjudiqui el menys possible els treballadors i, per tant, en esta línia
estem i aquesta és la qüestió que s'ha parlat a les últimes reunions. Per tant, no és que hi ha hagut un
canvi de criteri per part de l'Ajuntament sinó que hi ha hagut un canvi de criteri per part del Departament,
en este cas, de CatSalut, i totes aquelles accions que portarem a terme seran evidentment consensuades
amb els mateixos treballadors, amb la direcció del centre i amb el proveïdor, que en este cas és CatSalut.
Té la paraula.”

Sra. Roigé: “No seré jo qui defensarà el Govern de la Generalitat, però potser m'ho toca fer-ho, perquè crec
que el Govern de la Generalitat fa el mateix que feia. És a dir, el que volia fer al seu moment era que hi
hagués un canvi de conveni i avui vol continuar tenint un canvi de conveni. I en tot cas, van ser vostès els
que van dir que sempre ho vinculaven al fet de tindre un passadís obert. I així consta a l'acta i així consta
amb el compromís que van dir als treballadors. Avui estan dient que continuaran negociant i veuran el què,
però el que sí que ens van dir vostès, que consta a l'acta del Consell d'Administració, que ho vinculaven i
que mai es portaria a terme si  no hi  hagués aquesta obertura del passadís i,  per tant,  no es pogués
recol·locar el personal, ara sembla que es tiren enrere. Per tant, jo el que li torno a demanar és què pensa
fer d'acord amb el comunicat que vostès mateixos van entrar el passat dimecres dient que no tenien els
nous llits, no podien recol·locar el personal, però que el Govern de la Generalitat els deia que havien de
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portar a terme esta assignació amb el conveni  de Drets Socials.  El que li  dic és que com vostè és el
president del Consell d'Administració, que, per cert, les dades les tenim, les dades de tancament negatius
són les que vostès ens han donat, perquè no en tinc d'altres, el que li demano és què pensa fer respecte a
la residència, que ens clarifique què pensa fer respecte a la residència.”

Sr. Alcalde: “No sé si no m'he explicat bé o vostè també està confosa amb la informació que s'ha donat,
que no estic dient que ho faci expressament, perquè a vegades pot passar. Les dades que té vostè són
provisionals, per tant, no són definitives quant al tancament, per tant, no són les definitives, que les tindran
ara abans que acabe el mes. Per tant, avançar-se d'unes dades que no són definitives, jo crec que potser
ens hauríem d'esperar tots i veure-les. I amb relació al que vostè comenta de l'obertura del nou passadís,
no és que ho digués l'Ajuntament, és el que dic, igual no m'he explicat bé, és a dir, nosaltres quan vam
portar a terme aquella votació és perquè s'havia acordat amb CatSalut que precisament se mos donaria un
passadís més amb més llits, que poguéssim absorbir això i que, per tant, des de l'Ajuntament o des de
GESAT o des de la societat no portaríem mai a terme això si no hi havia una absorció d'una part dels
treballadors en el conveni. I ara, el que va fer el Govern de la Generalitat, que ha canviat, el que se mos ha
dit  és que volen buscar solucions per  poder canviar  el  termini,  però no en aquesta qüestió  vinculada
directament a l'obertura d'un nou passadís, perquè per ràtios poblacionals consideren que no és oportú,
però buscar altres solucions que afavoreixin, igualment, els treballadors i les treballadores actuals, que es
puguen absorbir, i, en aquest sentit, s'ha acordat que es crearà un nou grup de treball per poder resoldre
aquesta situació amb el Govern de Catalunya o amb el CatSalut, amb els treballadors i la direcció de
l'Hospital. Però no va ser una cosa que natros vam decidir unilateralment, perquè al final depenem d'un
proveïdor que és extern, que és la Generalitat. Té alguna altra pregunta al respecte?”

Sra. Roigé: “Un nou prec respecte a aquest tema, que es compleixi el que es va dir per part de l'Ajuntament
de Tortosa i per part seva. És a dir, que en cap cas es passaria a un conveni amb Drets Socials i, per tant,
es rebaixaria el nivell dels treballadors i es rebaixaria també els sous que hi ha presents entre un conveni i
l'altre, i no hi hauria diferència entre els treballadors si no es podria recol·locar els actuals treballadors. Per
tant, el que li insto és això, i lamento que generessin aquell malestar quan al final no tenien res acordat,
perquè, torno a dir-ho, la Generalitat pensava el mateix llavors i pensa el mateix ara.”

Sr. Alcalde:  “En aquesta línia estem i, per tant, l'acord era així. Hi ha hagut un canvi en la direcció de
CatSalut i, per tant, qualsevol acció que es farà anirà en aquesta línia que vostè m'acaba de demanar, i és
el que vam explicar també als treballadors i a les treballadores. Té alguna altra pregunta? Molt bé, s'acaba
la sessió i, per tant, si no hi ha cap altre ple extraordinari, ens veiem el mes d'abril vinent al ple ordinari.
Moltes gràcies.”

*-*-*

I sense cap més assumpte per tractar,  el  senyor president aixeca la sessió a les  vint hores i  trenta-cinc
minuts, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental Vist i plau
sgMGE L’alcalde

sgJJF
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